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ACTA DE SESSIÓ ORDINÀRIA DEL PLE DE L'AJUNTAMENT 

Mislata, 26 de juliol de 2018    

Hora: 20:00 hores 

 
Per a procedir a la celebració de la sessió ordinària, degudament convocada, 

es reuneixen en sessió pública, presidida pel Sr. alcalde, CARLOS FERNÁNDEZ 
BIELSA, els regidors i les regidores: 

 MARÍA LUISA MARTÍNEZ MORA 
 JOSEFA LUJÁN MARTÍNEZ   
 JOSÉ LUIS GARCÍA GARCÍA 
  ALFREDO CATALÁ MARTÍNEZ 
  CARMEN LAPEÑA BUENO 
 JOSÉ FRANCISCO HERRERO MONZÓ 
 ANTONIO ARENAS ALMENAR 
  ANA MARÍA JULIÁN RUIZ 
 JOAQUÍN MORENO PORCAL 
 MARÍA CARMEN TARÍN DARROCHA 
 JAVIER SANTES ALPUENTE 
 DOLORES HORTELANO RAMÓN 
 JAIME LÓPEZ BRONCHUD 
 JOSEFINA SAIZ GÓMEZ 
 ANTONIO SANCHIS NAVARRO 
 ALEJANDRO MARTÍNEZ MONTORO 
 FERNANDO GANDÍA ESCORIHUELA 
 JAVIER GIL I MARÍN 
 JOSÉ MARÍA GONZÁLEZ MURGUI 

 
 Excusa l'assistència la regidora María Teresa Peñarrubia Gil. 
 
 Assistits per Luis Ramia de Cap Salvatella com a secretari de la Corporació, 
assistix l'interventor, Gustavo Adolfo Segura Horta. 
 
 A instàncies del Sr. alcalde, es guarda un minut de silenci per les 947 dones 
víctimes de la violència de gènere des de l'any 2003, xifra que implica la necessitat 
que les administracions públiques continuen treballant en pro de la llibertat i en la lluita 
contra la violència de gènere, posant totes les ferramentes possibles per a evitar 
aquesta alifac que assola la societat, i per  les cinc dones assassinades durant el mes 
de juliol, més altres tres que, possiblement, també ho siguen. 
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 1. APROVACIÓ DE L'ESBORRANY DE L'ACTA DE LA SESSIÓ 
CELEBRADA PER L'AJUNTAMENT DE MISLATA EL DIA 28 DE JUNY DE 2018 

 
De conformitat a allò que disposa l'article 91.1 del vigent Reglament 

d'Organització, Funcionament i Règim Jurídic de les Entitats Locals, se sotmet per la 
Presidència a consideració de la Corporació l'esborrany de l'acta de la sessió 
celebrada pel Ple de l'Ajuntament el dia 28 de juny de 2018, que ha sigut remesa als 
Portaveus dels grups polítics, conforme disposa l'article 80.2 de l'esmentat text legal. 

 El portaveu del grup Popular, Sr. López Bronchud diu que revisada l'acta i 
comprovada amb l'àudio del Ple, en la pàgina 19, a la pregunta que va realitzar sobre 
unes declaracions del Sr. Moreno Porcal en què li assenyalaven a ell com a 
organitzador d'uns actes pagats per GURTEL a Mislata, hi ha transcripcions que no es 
corresponen amb l'àudio de la sessió plenària i que són:   
 
 En el primer paràgraf complet de la pàgina 19 el Sr. Fernández Bielsa diu que 
el Partit Popular va realitzar uns actes a València que es van finançar irregularment, 
quan el que va dir textualment el Sr. Fernández Bielsa és que el Partit Popular va 
realitzar uns actes en aquesta ciutat que es van finançar irregularment. 
 
 En el paràgraf quart de la mateixa pàgina falta l'entrecometes del Sr. Moreno 
Porcal, l'entrecometes començaria en “segons es desprén de la sentència” i conclouria 
en la paraula “Mislata”. 
 
 Assenyala que a més l'acta arreplega els termes Quart de Poblet i Xirivella 
quan el que s'ha dit pel Sr. Moreno Porcal és molt clar: es va finançar irregularment, 
almenys tres actes de Mislata, que és com hauria de constar en l'acta. 
 
 Quant al paràgraf cinqué, l'acta diu que l'acte es va celebrar el dia 13 de gener 
de 2007, quan en l'àudio s'arreplega la data de 13 de març de 2007. 
 
 Pren la paraula el Sr. alcalde i diu que els plens són públics i, a més, es graven, 
per la qual cosa, si hi ha errors el secretari els corregirà. 
 
 El Sr. secretari pregunta al portaveu del grup Popular si el que està demanant 
és que les intervencions s'arrepleguen literalment. 
 
 El Sr. López Bronchud diu que s'han fet transcripcions literals entrecometes que 
no van existir. 
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 El Sr. alcalde diu que es comprovarà l'àudio i si és correcte el que afirma el 
portaveu del grup Popular s'arreplegarà en l'acta. 

 
Sotmesa a votació l'acta de la sessió celebrada pel Ple de l'Ajuntament el dia 

28 de juny de 2018, s'aprova per unanimitat. 
 

2. CONEIXEMENT DE LA LIQUIDACIÓ DEL PRESSUPOST DE 2017 

Es dóna coneixement al Ple del Decret 2516/18 que es transcriu a continuació: 

Assumpte: Liquidació Pressupost 2017 

 
Vist l'expedient tramitat, que correspon a  la Liquidació del Pressupost 

d'aquesta Entitat, exercici de 2.017, segons l'article 191, del RDL 2/2004, de 5 de 
març, pel qual s aprova el text refós de la  Llei reguladora de les hisendes locals, i 
article 89 del Reial Decret 500/1990, de 20 d'abril. 

 
Vist els  informes emesos per la  Intervenció Municipal a l'expedient,   informes 

191/2018 i  192/2018. 
 
Resultant que la Liquidació del Pressupost General de l'Ajuntament de Mislata 

de l'exercici 2017 va ser aprovada mitjançant un decret de l'Alcaldia núm. /2018 de 
data /03/20018, havent-se donat compte al ple en sessió de /03/2018. 

 
Vist que aquesta intervenció, en la fase de  formació del compte general de 

l'entitat ajuntament, després de la generació i precàrrega  del fitxer XML d'intercanvi 
de dades amb la plataforma del Tribunal de Comptes,  per a la seua validació i 
comprovació, detecta incidències en la informació. En concret, es detecten les 
incidències següents: 

 
- Els crèdits definitius de l'estat de gastos, continguts en la liquidació del 

pressupost, ascendeixen a 32.527.897,88 €. 
- Els crèdits definitius de l'estat d'ingressos, continguts en la liquidació del 

pressupost, ascendeixen a 31.948.414,97 €. 
- L'import total de les modificacions de crèdits pressupostàries de l'estat de 

gastos ascendeixen a 3.968.059,44€. 
- L'import total de les modificacions de crèdits pressupostàries de l'estat 

d'ingressos ascendeixen a 3.388.576,43€. 
 
La diferència es xifra, tant en els crèdits definitius com en les modificacions, en  

579.482,91€, ja que els crèdits definitius són l'agregació dels inicials més les 
modificacions, sent la diferència en els crèdits definitius la conseqüència de la 
diferència en els crèdits de les modificacions. 
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Considerant que allò que s'ha assenyalat en la regla 12 del Pla General de 

Comptabilitat Pública adaptat a l'Administració Local, aprovat per l'Orde 
HAP/1781/2013, de 20 de setembre, per la qual s'aprova la instrucció del model 
normal de comptabilitat local, la comptabilitat ha de registrar totes les operacions de 
naturalesa pressupostària, econòmica, financera i patrimonial que es produïsquen en 
l'àmbit de l'entitat comptable, així com mostrar, a través d'estats i informes, la imatge 
fidel del seu patrimoni, de la seua situació financera, del resultat econòmic patrimonial 
i de l'execució del seu pressupost,. 

 
Considerant el que disposen els art. 191-193 i 193 bis del Reial Decret 

Legislatiu 2/2004, de 5 març, i la secció 3a del Cap. III del RD 500/1990, de 20 d'abril, 
pel qual es desenrotlla el Capítol primer del Títol sisé de la Llei 39/1988, de 28 de 
desembre, reguladora de les Hisendes Locals, en matèria de pressupost. 

 
Considerant que l'article 165.4 del TRLRHL no permet l'aprovació dels 

pressupostos amb dèficit inicial, i en conseqüència les modificacions pressupostàries 
posteriors, han de respectar que els crèdits definitius no incórreguen en dèficit. 

 
Considerant el que disposa l'article 109.2 de la Llei 39/2015, PACAP, sobre 

rectificació d'errors.  Que habilita que  “ 2. Les Administracions Públiques podran, així 
mateix, rectificar en qualsevol moment, d'ofici o a instància dels interessats, els errors 
materials, de fet o aritmètics existents en els seus actes.” 

 
Vist l'informe emés per la Intervenció Municipal 658/2018 de 4 de juliol. 
 
En virtut de les competències legalment atribuïdes a aquesta Alcaldia, 

RESOLC: 

Primer. Aprovar, convalidant les actuacions comptables corresponents, la 
incorporació de romanents de crèdit procedents de l'exercici 2016 que es detalla a 
continuació: 

A) INCREMENT PRESSUPOST DE GASTOS PER INCORPORACIÓ DE 
ROMANENTS: 

 
APLICACIÓ 

PRESSUPOSTÀRIA 
DENOMINACIÓ AUGMENTS EN 

GASTOS 
CAUSA 

2410.13101 
Retribucions 
EMCORP 12.900,00 Concessió 

subvenció de la 
Generalitat 

2410.13101 Retribucions ECORJV 24.700,00 

2410.13101 Retribucions EMCOLD 22.900,00 
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APLICACIÓ 
PRESSUPOSTÀRIA 

DENOMINACIÓ AUGMENTS EN 
GASTOS 

CAUSA 

2410.13101 
Retribucions 
EMCORD 44.700,00 

2410.13101 
Retribucions Taller 
d'Ocupació 265.000,00 

3275.13100 Retribucions 
Programa Formatiu 
Tractament de Dades 

12.400,00 

3275.13100 Retribucions 
Programa Formatiu 
Docència 

12.400,00 

2410.16000 Seg. Social EMCORP 3.268,05 

2410. 16000 Seg. Social ECORJV 6.180,82 

2410. 16000 Seg. Social EMCOLD 5.730,32 

2410. 16000 Seg. Social EMCORD 11.276,52 

2410. 16000 
Seg. Social Taller 
d'Ocupació 67.143,20 

3275. 16000 Seg. Social Programa 
Formatiu Tractament 
de Dades 

3.100,00 

3275. 16000 Seg. Social Programa 
Formatiu Docència 

3.100,00 

3275.22699 Altres gastos 
Programa Formatiu 
Tractament de Dades 

23.380,00 

3275.22699 Altres gastos 
Programa Formatiu 
Docència 

18.520,00 

2410.22699 Altres gastos Taller 
d'Ocupació 

38.784,00 

 TOTAL 575.482,91 
 

B) FINANÇAMENT INCORPORACIÓ DE ROMANENTS: 
APLICACIÓ 

PRESSUPOSTÀRIA 
DENOMINACIÓ AUGMENT EN 

INGRESSOS 
CAUSA 

450.80 
Subvencions 
corrents 
Generalitat 

16.168,05 
Concessió 

subvenció de la 
Generalitat 

450.80 Subvencions 28.630,32 
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APLICACIÓ 
PRESSUPOSTÀRIA 

DENOMINACIÓ AUGMENT EN 
INGRESSOS 

CAUSA 

corrents 
Generalitat 

450.80 
Subvencions 
corrents 
Generalitat 

370.927,20 

450.80 
Subvencions 
corrents 
Generalitat 

30.880,82 

450.80 
Subvencions 
corrents 
Generalitat 

55.976,52 

450.80 
Subvencions 
corrents 
Generalitat 

38.880,00 

450.80 
Subvencions 
corrents 
Generalitat 

34.020,00 

 TOTAL 575.482,91 
 
 Segon. Aprovar la comptabilització de les operacions comptables necessàries 
per a la correcció dels errors assenyalats anteriorment, en la comptabilitat de l'exercici 
2017, en concret: 
 

Anul·lació de l'operació núm. 220170008873 de data 10/05/2017, referència 
22017001865 per import de 4.000 €. 
 
Ha de comptabilitzar-se en la modificació de les previsions d'ingressos 
derivades de la incorporació de romanents de l'apartat 1r, amb el detall descrit, 
per un import total de 575.482,91. 

 
 Tercer. Aprovar la rectificació de la Liquidació el Pressupost de l'exercici 2017, 
només pel que fa a les magnituds següents: 
 
PRESSUPOST DE GASTOS. ESTAT D'EXECUCIÓ: 
Crèdit inicial 28.559.838,44 
Modificacions 3.964.059,44 
Crèdits definitius 32.523.897,88 
 
PRESSUPOST D'INGRESSOS. ESTAT D'EXECUCIÓ: 
Previsions inicials 28.559.838,44 
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Modificacions 3.964.059,44 
Previsions definitives 32.523.897,88 
 

ROMANENTS DE CRÈDIT 

 COMPROMES
OS 

960.665,76  NO 
COMPROMESOS 

TOTAL 

Retinguts Autoritzats Disponible
s 

No disponibles   

1.254.845,7
7 

132.417,57 1.564.886,
65 

0,00 2.952.149,99 3.912.815,75 

 
COMPROMESOS     960.665,76 
NO COMPROMESOS  2.948.149,99 
 Retinguts      1.254.485,77 
 Autoritzats      132.417,57 
 Disponibles   1.560.886,65 
NO DISPONIBLES       0,00 
 
Quart. Donar  compte al Ple en la pròxima sessió que se celebre, del present 

decret de rectificació de la liquidació, d'acord amb el que disposen els articles 193 del 
TRLHL i 90 del Reial Decret 500/1990, així com a l'òrgan competent de la Comunitat 
Autònoma i de l'Estat, de conformitat amb el que disposa la Llei Orgànica 2/2012, de 
27 d'abril, d'Estabilitat Pressupostària i Sostenibilitat Financera i en l'Orde 
HAP/2105/2012, d'1 d'octubre, que desenrotlla les obligacions de subministrament 
d'informació”. 

 
La Corporació va quedar assabentada. 
 

3. APROVACIÓ DE LA MODIFICACIÓ PUNTUAL DEL PGOU DE MISLATA 
RELATIU A L'AQUARTERAMENT VÍGIL DE QUIÑONES I ALTRES 
PRONUNCIAMENTS.  

 Es dona compte del dictamen de la Comissió Informativa i de Control 
d'Urbanisme, Obres i Medi Ambient, favorable a l'aprovació de la modificació puntual 
del PGOU, respecte de l'aquarterament Vígil de Quiñones situat en la intersecció dels 
Carrers SAN Antonio i Dolores Ibarruri, així com de l'informe emés en aquesta 
mateixa data pel Cap de Servei d'Urbanisme referent a una correcció en la redacció 
de l'acord. 

 Pren la paraula el portaveu del grup Ciudadanos-Mislata, Sr. González Murgui 
que, per a la comprensió dels ciutadans presents en el saló plenari, així com per als 
que segueixen la seua retransmissió, dóna lectura de part de l'informe emés pel cap 
del Servei d'Urbanisme.  
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 Prossegueix dient que no es van presentar més al·legacions que les ateses en 
els informes tècnics i finalitza anunciant el seu vot favorable. 
 
 Pren la paraula el portaveu del grup Compromís per Mislata, Sr. Gil i Marín, i 
diu que els dubtes que tenia el seu grup van ser resoltes pel tècnic en la comissió 
d'urbanisme, per la qual cosa entenen que tot és correcte i el seu vot serà favorable. 
 
 Per part del grup Popular pren la paraula el Sr. Martínez Montoro, i diu que el 
seu grup té algun dubte, atés que es van sol·licitar una sèrie d'informes que eren 
preceptius però no tots s'han realitzat pels que estan obligats a això, per la qual cosa 
volien saber si l'absència dels dits informes genera algun tipus de problema per a dur 
a terme aquest procediment. 
 
 Assenyala que ja en el Ple extraordinari del mes d'abril van preguntar si 
l'informe de la Confederació Hidrogràfica del Xúquer era necessari per a dur a terme 
aquest procediment, i ara veuen que es va sol·licitar en data 19 d'abril, però encara no 
s'ha respost. 
 
 Finalitza preguntant si es té ja coneixement de la destinació final del sòl terciari 
i si hi ha hagut alguna comunicació per part del Ministeri respecte d'això. 
 
 Pren la paraula la portaveu del grup PSOE, Sra. Martínez Mora, i diu que en 
absolut hi ha absència d'informes, que es va donar un termini d'un mes per a la 
presentació d'al·legacions i que aquest termini ha vençut amb escreix. Afig que el que 
es va fer és passar-ho a tots els estaments i a totes les Conselleries, perquè la 
modificació d'un Pla General d'Ordenació Urbana d'un municipi com Mislata comporta 
molts tràmits, i que seguiran en la mateixa senda per a aconseguir l'objectiu. 
 
 Quant a la destinació del sòl terciari diu que encara no està modificat el Pla 
General, que Mislata ací no té res a decidir, i que el municipi de Mislata ha decidit quin 
serà l'ús dels metres quadrats que corresponen a l'Ajuntament de Mislata respecte del 
conveni.  
 
 Explica que aquest procediment es va iniciar el passat mes de juliol de 2011, 
quan va tindre lloc la primera reunió formal i institucional amb el Ministeri de Defensa, 
perquè ja en aqueix any, i amb l'Alcalde al cap, es va manifestar que volien aqueixa 
zona per a poder aconseguir l'objectiu tan anhelat per tots els ciutadans, com van 
manifestar en la consulta realitzada, que és aconseguir una residència per a la tercera 
edat. Afig que per això continuaran treballant, i quan tinguen els informes tornaran a 
portar-ho a ple i es faran els necessaris a fi que quan abans es puga posar la primera 
pedra de la residència.  
 



 

AJUNTAMENT DE MISLATA 
Pl. De la Constitució, 8 

46920 MISLATA (VALÈNCIA) 
WWW.mislata.es 

 

 

 El Sr. Martínez Montoro diu que ha preguntat pels informes perquè tenien 
dubtes respecte d'això, i que saben que la destinació del sòl ho decideix el Ministeri 
però volien saber si hi havia alguna comunicació respecte d'això. 
 
 No es produeixen més intervencions. 

 Conclòs el debat, se sotmet l'assumpte a votació amb la incorporació de les 
consideracions expressades en l'informe del cap de servei d'Urbanisme de 26 de juliol 
de 2018, el Ple de l'Ajuntament, per unanimitat dels membres assistents, que 
constitueixen la majoria absoluta del número legal de membres de la Corporació, va 
adoptar l'acord següent: 

 Havent-se tramitat expedient per a la modificació puntual del PGOU, respecte 
de l'aquarterament Vígil de Quiñones situat en la intersecció dels Carrers SAN Antonio 
i Dolores Ibarruri. 

 Vist l'informe del cap del Servei d'Urbanisme, de data 19 de juliol de 2018, amb 
el conforme del Secretari, que literalment diu: 

“INFORME 

Que emet el tècnic que subscriu a la vista de l'estat en què es troba l'expedient 
relatiu a la Modificació Puntual del P.G.O.U respecte de l'Acuartalamiento Vígil de 
Quiñones situat en la intersecció dels carrers SAN Antonio i Dolores Ibarruri. 

RESULTANT. Que en el mes de gener de 2015 es va subscriure un conveni 
entre l'Institut de Vivenda Infraestructura i Equipament de la Defensa i l'Excm. 
Ajuntament de Mislata en relació amb una parcel·la de 17.117,42 m2 de 
l'aquarterament Vígil de Quiñones. 

RESULTANT. Que la proposta que és objecte d'aquest informe té com a 
finalitat la cessió, a l'Ajuntament de Mislata, d'una parcel·la de 8.558,71 m2 per a un 
ús dotacional públic - assistencial i el canvi de qualificació d'una porció de sòl de 
8.558,71 m2 que de sòl dotacional hospitalari - militar passa a terciari i comercial amb 
les seues cessions corresponents de zona verda i aparcaments. (Les superfícies 
finals, després de l'alçament topogràfic definitiu, són de 8.557,9 m2 i 8.557,9 m2, 
respectivament). 

RESULTANT. Que la Comissió d'Avaluació Ambiental en sessió celebrada el 
27 de juliol de 2017, va adoptar l'acord següent: "Emetre informe ambiental i territorial 
estratègic favorable en el procediment simplificat d'avaluació ambiental i territorial 
estratègica de la modificació puntual del P.G.O.U "aquarterament Vígil de Quiñones" 
per considerar que no té efectes significatius en el medi ambient, amb el compliment 
de les determinacions que s'inclouen en l'esmentat informe." 

RESULTANT. Que l'abast de la modificació proposada afecta a l'ordenació 
estructural pel que la competència per a l'aprovació de la modificació correspon a la 
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Conselleria competent en Urbanisme d'acord amb el que establix l'article 44 de la 
LOTUP. 

RESULTANT. Que amb data 11 d'abril de 2018 es va adoptar, pel Ple de 
l'Ajuntament, l'acord següent: 

“PRIMER. Sotmetre la proposta de modificació puntual del P.G.O.U al tràmit 
d'informació pública per un període de quaranta-cinc dies assegurant les mesures de 
publicitat exigides en l'article 53.2 de la LOTUP en concret anuncis que es publicaren 
en el D.O.G.V, en un diari no oficial d'àmplia difusió en la localitat i en la pàgina web 
municipal. La modificació puntual té com a finalitat canviar la qualificació que 
actualment té l'aquarterament Vígil de Quiñones situat en la intersecció dels Carrers 
Dolores Ibarruri i SAN Antonio, d'ús hospitalari militar a ús sanitari assistencial i 
terciari, per parts iguals. 

També és objecte d'exposició el conveni subscrit el mes de gener de 2015 entre 
l'Estat, Rom de Defensa-Instituto de vivenda, Infraestructura i Equiparamiento de la 
Defensa i l'Ajuntament de Mislata, així com l'addenda posterior subscrita entre les 
mateixes parts, el 6 de novembre de 2017. 

SEGON. Consultar, durant el mateix termini, amb petició d'informes, als organismes 
afectats, d'acord amb el que establix l'art. 57.1.b de la LOTUP. 

TERCER. Sol·licitar informes les entitats subministradores de serveis públics que 
pogueren resultar afectades. 

QUARTA. Posar a disposició del públic, en el departament d'urbanisme, la 
documentació exposada durant l'horari d'atenció al públic (de 8h a 14h). 

CINQUÉ. Durant el període d'informació pública es podran formular al·legacions i 
aportar quanta documentació es considere oportuna.” 

RESULTANT. Que en compliment de les previsions de l'art. 57 de la LOTUP es 
van sol·licitar informes dels organismes que a continuació s'indiquen, tenint en compte 
que no es va fer a la Conselleria de Cultura per que l'àmbit afectat no compta amb cap 
nivell de protecció des del punt de vista de patrimoni cultural, ni als departaments de 
carreteres del Ministeri de Foment i de la Diputació de València perquè el carrer Sant 
Antoni és un vial de titularitat municipal des de la Resolució de 17 de maig de 1995, 
del Conseller d'obres Publiques, Urbanisme i Transports, publicada en el D.O.G.V 
núm. 2521 de 2 de juny de 1995. 

En concret es van sol·licitar informe: 

 De la Unitat de Vies Pecuàries del Servei Territorial de medi ambient de la 
direcció Territorial de medi ambient a València, amb data 19 d'abril de 2018. 

 Del Ministeri de Foment, Direcció General d'Aviaciación Civil, amb data 19 
d'abril de 2018. 
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 De la Conselleria de Sanitat, amb data 19 d'abril de 2018. 

 Del Ministeri de Defensa, amb data 19 d'abril de 2018. 

 De la Confederació Hidrogràfica del Xúquer, amb data 19 d'abril de 2018. 

 De la Direcció General Comerç de la Conselleria competent en Comerç i 
Indústria, amb data 18 d'abril de 2018. 

 De la Direcció General d'Obres Publiques de la Conselleria de Vivenda, O.P i 
Vertebració del Territori, amb data 18 d'abril de 2018. 

 I de la Conselleria de Vivenda, O.P i Vertebració del Territori, Infraestructura 
verda i paisatge, amb data 18 d'abril de 2018. 

RESULTANT. Que també es va sol·licitar informe l'ajuntament de Quart de Poblet, 
amb data 18 d'abril de 2018 i a les companyies subministradores d'aigua, (19 d'abril 
de 2018) i energia elèctrica (18 d'abril de 2018). 

RESULTANT. Que d'acord amb les previsions de l'articule 53.2 de la LOTUP la 
proposta de modificació puntual i documentació annexa va ser sotmesa a informació 
pública apareixent en un diari de gran difusió (en el Llevant El Mercantil Valenciano del 
25 d'abril de 2018), en el D.O.G.V núm. 8289 de 8 de maig de 2018 i en la p. Web 
d'Ajuntament des del 9 de Maig de 2018, com es desprén de l'informe del secretari 
general de 13 de juliol de 2018. 

RESULTANT. Que durant el període d'exposició publica es van presentar els 
següents escrits- informes: 

 De Iberdrola Distribución Eléctrica, de 7 de maig de 2018, sol·licitant que es 
facilite la documentació exposada en format digital (si fóra possible). El dia 21 
de maig se li va contestar recordant-li que la documentació estava exposada en 
la pàgina web de l'Ajuntament, no obstant se li va enviar un CD amb la 
documentació. 

 De la Unitat de Vies Pecuàries del Servei Territorial de medi ambient, de data 
d'11 de maig, s'emet un informe en els termes següents: 

“Vist el Fons Documental de Vies Pecuàries de la Comunitat Valenciana, l'àmbit 
territorial de la modificació bonica amb la Vereda de Castella però no l'afecta, per 
la qual cosa no es generaran nous efectes ambientals sobre aquesta via pecuària. 

La vereda de Castella en el terme municipal de Mislata, discorre íntegrament per 
dins del nucli urbà, i d'acord amb l'expedient de classificació de les vies pecuàries 
del municipi, aprovat per l'Orde de 9 de març de 1988 de la Conselleria 
d'Agricultura i Pesca (DOGV núm. 1044 de 14 d'abril de 1989), l'ample legal 
d'aquesta via pecuària s'adapta a l'ample dels carrers per les quals discorre i es 
considera necessari”.  
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 De l'Agència Estatal de Seguretat Aèria, de 31 de maig de 2018, en el que 
recorden que si es pretén realitzar construccions i instal·lacions en zones de 
servitud aèria haurà de sol·licitar-se l'oportuna autorització. 

 De l'Ajuntament de Quart de Poblet, de 2 de juliol de 2018, en el que, després 
d'indicar que la modificació proposada no afecta el plantejament vigent de 
Quart de Poblet ni interfereix amb la versió preliminar del plantejament en 
tramitació, realitza dos suggeriments: 

“Segon. A manera de suggeriment, convé assenyalar que per part de la 
Conselleria d’Habitatge, Obres Publiques i Vertebració del Territori, té previst 
prolongar l'actual Carril Bici per davant de la Fatxada de l'antic Hospital Militar just 
fins al Mur actual de l'Aquarterament Vígil de Quiñones, coincident amb el limite 
dels dos termes municipals. 

Tercer. També a manera de suggeriment, i entenent que l'ordenació del vial interior 
de la Modificació no és determinant, hauria de revisar-se tant l'ample de la calçada 
(aparcament en bateria i cordó) ja que pareix insuficient així com l'aparcament en 
cordó enfront del nou element de l'edifici terciari que entenem que no és una bona 
solució en aqueix costat de la calçada, considerant com més correcta la seua 
habilitació en la vorera contrària del vial”. 

RESULTANT. Que ha finalitzat el període d'exposició publica sense que 
s'hagen presentat, per registre d'entrada municipal, més al·legacions i informes que 
els relacionats en l'apartat anterior tal com es desprén del certificat alliberat pel 
secretari general de l'Ajuntament amb data 18 de juliol de 2018. 

RESULTANT. Que l'Arquitecte Municipal en analitzar els escrits presentats, 
emet un informe, amb data 13 de juliol de 2018, en els termes següents: 

“Que els informes emesos per la Unitat de Vies Pecuàries del Servei Territorial 
de medi ambient i del Ministeri de Foment, Direcció de Seguretat d'Aeroports i 
Navegació Aèria, en res contrarien la modificació puntual exposada, el primer perquè 
la modificació bonica però no afecta la Vereda de Castella; el segon perquè es limita a 
recordar el Decret 584/1972 de servituds aeronàutiques, amb vista a l'obtenció 
d'autoritzacions quan es pretenga, en el futur, dur a terme construccions i 
instal·lacions. 

Que respecte a l'informe emés per l'Ajuntament de Quart de Poblet ha 
d'advertir-se que: 

En el primer apartat de l'informe tècnic es manifesta que la modificació 
proposada no afecta el planejament vigent de Quart de Poblet ni interfereix amb la 
versió preliminar del planejament en tramitació. 

Els dos suggeriments que s'incorporen posteriorment han sigut informades pel 
tècnic redactor del projecte en uns termes que aquest tècnic subscriu íntegrament i 
passa a reproduir: 



 

AJUNTAMENT DE MISLATA 
Pl. De la Constitució, 8 

46920 MISLATA (VALÈNCIA) 
WWW.mislata.es 

 

 

“Segon. A manera de suggeriment, conviu assenyalar que per part de la 
Conselleria´d'Habitatge, Obres Publiques i Vertebració del Territori té previst 
prolongar l'actual Carril Bici per davant de la Fatxada de l'antiga Hospital Militar 
just fins al Mur actual de l'Aquarterament Vígil de Quiñones, coincident amb el 
limite dels dos termes municipals. 

Agraint el seu suggeriment, advertim que tenim constància de la previsió de 
Conselleria, però que la possible continuació del dit carril per la C/ SAN Antonio, 
ja dins del terme municipal de Mislata, queda fora del límit d'aquesta modificació  
puntual. 

Tercer. També a manera de suggeriment, i entenent que l'ordenació del vial 
interior de la Modificació no és determinant, hauria de revisar-se tant l'ample de 
la calçada (aparcament en bateria i cordó) ja que pareix insuficient així com 
l'aparcament en cordó enfront del nou element de l'edifici terciari que entenem 
que no és una bona solució en aqueix costat de la calçada, considerant com 
mes correcta la seua habilitació en la vorera contrària del vial. 

Agraint el seu suggeriment, hem verificat que els amples de calçada, 
aparcaments i voreres compleixen amb les exigències de la LOTUP, Annex IV, 
III. Estàndards funcionals i de qualitat de les dotacions públiques, 2. Condicions 
funcionals i dimensions de la xarxa viària, article 2.4. a saber: 

 2.4 a) Amplària de vial de sentit únic – terciari major o igual 16 m. 

 2.4 d) Voreres amplària major o igual 2 m. 

 2.4 e) Calçades destinades a la circulació de vehicles de sentit únic major o 
igual 4,5 m. 

 2.4 g) Les places d'aparcament en cordó mesuraran com a mínim 2,20 x 4,50 
m. 

 2.4 g) Les places d'aparcament en bateria mesuraran com a mínim 2,40 x 
4,50 m. 

Respecte a la ubicació de l'aparcament en cordó del nou vial al sud de l'edifici 
terciari es va estudiar en ambdós costats de la calçada, decidint-se finalment 
ubicar-ho en la part nord del vial per: 

 -Atenent a l'ús del solar al nord, terciari, preveient que el major ús d'aqueix 
aparcament va a produir-se pels usuaris del mateix, s'evita així l'encreuament 
indiscriminat de la calçada pels vianants  que a ell es dirigisquen. 

 -Atenent a l'ús del solar al sud, dotacional assistencial (residència d'ancians), 
s'allunyen els vehicles d'aqueixa vorera el màxim possible. Aquest és el mateix 
criteri utilitzat en el vial amb aparcament a un costat i a l'altre, segons el qual 
s'ha ubicat la major part dels aparcaments en la part més allunyada de la 
residència. 
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 -Ubicar l'aparcament en l'altra vorera implica la ineludible desaparició dels 
arbres d'aqueix costat degut a la construcció de l'aparcament. En canvi, ubicant 
la vorera dependrà del projecte d'execució de la mateixa. 

 -Finalment, ubicar els aparcaments per a minusvàlids en la vorera de la 
residència pot donar servei a la mateixa, mentres que no afectarà aquest servei 
del terciari, perquè en el seu desenrotllament apareixeran necessàriament nous 
aparcaments per a minusvàlids. 

Per tant, atenent a totes aquestes consideracions, s'entén que els amples són 
suficients i que la millor ubicació d'aqueix aparcament és on s'ha projectat.” 

 Per tot l'anterior l'Arquitecte Municipal proposa l'aprovació del projecte de 
modificació puntual del PGOU en els termes i amb la documentació que ha sigut 
sotmesa a informació pública, sense cap variació.  

RESULTANT. Que, prèviament a formular l'oportuna proposta de resolució, 
convé fer una breu incís per a coneixement del ple. Durant el procés d'elaboració 
dels documents que conformarien el projecte de modificació puntual del P.G.O.U., 
després de l'acord de la Comissió d'Avaluació Ambiental, de 17 de juliol de 2017, i a 
la vista del seu contingut, s'han introduït canvis derivats de condicions tècniques (la 
superfície de cada parcel·la no és 8.558,71 m2 sinó de 8.557,9m2, segons alçament 
topogràfic del tècnic redactor) o d'exigències dels òrgans que han d'informar, amb 
caràcter preceptiu, la modificació puntual. 

 A conseqüència de tals canvis, la superfície de cada parcel·la és de 8.557,9 
m2 i la configuració de les mateixes és la reflectida en les fitxes urbanístiques i en el 
pla d'ordenació detallada que han sigut exposats al públic dins dels documents amb 
eficàcia normativa. 

 Tals rectificacions, incorporades per l'equip redactor contractat per l'Institut de 
Vivenda Infraestructura i Equipament de la Defensa, no suposen cap alteració del 
conveni subscrit en el mes de gener de 2015, ja que la parcel·la a adjudicar a 
l'ajuntament es minora en menys d'un metre quadrat; mantenint-se, amb distinta 
ubicació, la zona verda i els aparcaments del sector terciari.  

CONSIDERANT. Que la tramitació precisa per a la realització de la 
modificació puntual proposta és l'establida en l'art. 57 de la LOTUP. 

CONSIDERANT. Que la modificació puntual ha estat subjecta a informació 
pública durant quaranta-cinc dies havent-se demanat informe els organismes que 
pogueren estar afectats conforme al precepte arreplegat en l'apartat anterior. 

CONSIDERANT. Que no s'ha introduït cap canvi en la documentació 
exposada que requerisca nou sotmetiment a informació pública, ni nou informe de 
l'òrgan ambiental i territorial. 

CONSIDERANT. Que afectant l'ordenació estructural la modificació puntual 
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exposada correspon, a la Conselleria competent en Urbanisme, l'aprovació definitiva 
del mateix, segons estableix l'article 44 de la LOTUP. 

El dit acord junt amb les seues normes es publicaran, para la seua entrada 
en vigor, en el BOP, d'acord amb el que establix l'article 57 de la LOTUP...” 

 Vist l'informe de l'Arquitecte Municipal de data 13 de juliol de 2018. 

Per tot això, el Ple de l'Ajuntament de Mislata, acorda: 

PRIMER. Donar-se per assabentat i acceptar les modificacions incorporades 
en els documents exposats al públic amb eficàcia normativa (fitxes urbanístiques i 
pla d'ordenació detallada)  respecte de la superfície de la parcel·la a cedir a 
l'Ajuntament de Mislata (de 8.557,9 m2 i no de 8.558,71 m2) i la distribució de 
l'ordenació detallada, en relació al conveni subscrit entre l'Institut de Vivenda, 
Infraestructura i Equipament de la Defensa i l'Ajuntament de Mislata de Gener de 
2015.  

SEGON. Aprovar, després del període d'informació pública, la modificació 
puntual del P.G.O.U. i P.E. d'usos relatius a l'Aquarterament Vígil de Quiñones situat 
en la intersecció dels carrers SAN Antonio i Dolores Ibarruri. Aprovació que davall 
aquesta denominació persegueix el canvi de qualificació que actualment té 
l'aquarterament Vígil de Quiñones d'ús hospitalari–militar a ús sanitari–assistencial i 
terciari, que comprén tota la documentació exposada, que no es veu alterada 
després de l'exposició pública i que comprén el document inicial estratègic, 
documents sense eficàcia normativa, estudi de mobilitat i documents amb eficàcia 
normativa. 

TERCER. Remetre l'expedient administratiu i la documentació exposada a 
la Comissió Territorial d'Urbanisme amb vista a la seua aprovació definitiva. 

Quatre. Facultar l'alcalde perquè realitze quantes actuacions anaren 
necessàries, davant de qualsevol organisme, amb vista al compliment i execució  
del present acord. 
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 4. ACORD D'ADHESIÓ DE L'AJUNTAMENT DE MISLATA AL SISTEMA 
D'ADQUISICIÓ CENTRALITZADA DE LA DIPUTACIÓ DE VALÈNCIA, CENTRAL 
DE SERVEIS INNOVADORS I SOSTENIBLES  

 
 El Sr. alcalde informa que, d'acord amb allò que s'ha acordat en la Junta de 

Portaveus, aquest punt de l'orde del dia i el següent seran objecte d'un únic debat per 
la similitud de continguts. 

 
 Es dóna coneixement del dictamen de la comissió informativa i de control 

d'Interior i Benestar Social, favorable a l'aprovació de l'adhesió de l'Ajuntament de 
Mislata al sistema d'adquisició centralitzada de la Diputació de València, Central de 
Serveis Innovadors i Sostenibles. 

 
 Pren la paraula el portaveu del grup Ciudadanos-Mislata, Sr. González Murgui, i 
dóna lectura a part dels informes jurídics emés per Secretaria i pel Cap del Servici de 
Contractació en relació a ambdós punts.  
 
 Afirma que el seu grup considera que tant  l'adhesió a la Central de Serveis 
Innovadors i Sostenibles de la Diputació de València com l'adhesió de l'Ajuntament a 
la Central de Compres de la Generalitat són convenients per als interessos 
municipals, per permetre la simplificació del procediment administratiu municipal i per 
l'estalvi que suposa l'economia d'escala, i per això el seu vot serà favorable. 
 
 Pren la paraula el portaveu del grup Compromís per Mislata, Sr. Gil i Marín, i 
diu que, després d'estudiar la documentació i comprovar en què consistien aquestes 
adhesions que es proposen, entenen que les dites proposades són positives per a 
l'Ajuntament i per al municipi, per la qual cosa el seu vot serà favorable. 
 
 Pren la paraula el Sr. Martínez Montoro per part del grup Popular, i diu que el 
seu grup considera que, com diuen els informes, es tracta d'una bona mesura per a 
l'Ajuntament, per la qual cosa votaran a favor. 
 
 Pren la paraula el Sr. Moreno Porcal per part del grup PSOE i diu que les 
adhesions proposades es refereixen a la Central de compres de la Diputació i de la 
Generalitat. Afig que és un sistema que permet a l'Ajuntament agilitzar els processos 
de contractació, perquè la Diputació i la Conselleria el que fan és obrir un procés de 
licitació en què participen una sèrie d'empreses, segons l'oferta es numeren, i 
l'Ajuntament pot decidir en determinats serveis, subministraments o obres adherir-se a 
aqueixa licitació que s'ha realitzat prèviament. Afig que açò suposa agilitzar tots els 
processos de contractació i alleujar al departament de Contractació, a què afecta la 
nova llei de contractació, encara que hi haja també que dir que és un honor que 
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l'Ajuntament de Mislata siga dels primers ajuntaments de la Comunitat Valenciana que 
està portant a bon terme la licitació electrònica. 
 
 No es produeixen més intervencions. 
 

 Conclòs el debat el Ple de l'Ajuntament, per unanimitat dels seus membres 
assistents, que constitueixen la majoria absoluta del número legal de membres de la 
Corporació, va adoptar l'acord següent: 

 
 Vist l'informe del cap de Servici de Contractació de data 25 de juliol de 2018, 

amb el vistiplau de Secretaria, relatiu a l'adhesió de l'Ajuntament de Mislata al sistema 
d'adquisició centralitzada de la Diputació Provincial de València (Central de Serveis 
Innovadors i Sostenibles), d'acord amb el model d'acord d'adhesió a la Central de 
Serveis Innovadors i Sostenibles, aprovat pel Ple de la Diputació de València en data 
27 de febrer de 2018. 

 
 Considerant que la mencionada adhesió és convenient per als interessos 

municipals, en permetre la simplificació del procediment administratiu municipal i per 
l'estalvi que suposa l'economia d'escala, el funcionari que subscriu emet informe 
favorable la dita adhesió. 

 
 Vist l'informe d'Intervenció, de data 10 de juliol de 2018. 
 
 S'acorda: 
 

1. Sol·licitar l'adhesió de l'Ajuntament de Mislata al sistema d'adquisició 
centralitzada de la Diputació Provincial de València (Central de Serveis 
Innovadors i Sostenibles), d'acord amb el model d'acord d'adhesió a la 
Central de Serveis Innovadors i Sostenibles, aprovat pel Ple de la Diputació 
de València en data 27 de febrer de 2018. 

2. Aprovar el text del mencionat acord d'adhesió a la Central de Serveis 
Innovadors i Sostenibles, aprovat pel Ple de la Diputació de València en data 
27 de febrer de 2018, que figura Com a Annex al present acord municipal. 

3. Incorporar com a annex al conveni el següent: 

“BÉNS I SERVICIS ALS QUE S'ADHEREIX L'AJUNTAMENT DE MISLATA 
 

Tots els que estiguen inclosos en cada moment en el catàleg de la Central de 
Serveis Innovadors i Sostenibles, entenent que l'Ajuntament de Mislata conserva en 
tot cas la possibilitat d'efectuar pels seus propis mitjans les contractacions dels béns 
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o serveis inclosos". 
 
1. Facultar l'Alcaldia per a la realització de qualssevol actuacions que requerisca 

l'efectivitat del present acord plenari i, en particular, amb vista a la formalització 

de l'acord d'adhesió a la Central de Serveis Innovadors i Sostenibles. 

2. Traslladar del present acord a la Diputació Provincial de València i a la 

Intervenció municipal de Fons. 

3. Contra aquest acord, que posa fi a la via administrativa, podrà interposar-se 
potestativament, recurs de reposició davant de l'Ajuntament Ple, en el termini 
d'un mes, a comptar de l'endemà de la seua notificació. 

 
 La desestimació presumpta del recurs de reposició, es produirà pel transcurs 
d'un mes des de la seua interposició i, contra ella, podrà interposar-se, en el termini de 
sis mesos, comptats des de l'endemà del dia en què es produïsca l'acte presumpte, 
recurs contenciós- administratiu, davant del Jutjat del Contenciós Administratiu de 
València. 
 
 El recurs contenciós-administratiu, també podrà interposar-se, directament, 
davant del Jutjat citat, sense necessitat de previ recurs de reposició i, sempre que no 
s'haja interposat aquest, en el termini de dos mesos comptadors des de l endemà de 
la notificació de l'acord. 
 

5. ADHESIÓ DE L'AJUNTAMENT DE MISLATA A LA CENTRAL DE 
COMPRES DE LA GENERALITAT 

 Es dona compte del dictamen de la Comissió Informativa i de Control d'Interior i 
Benestar Social, favorable a la proposta de l'Alcaldia referent a l'adopció pel Ple 
d'Acord d'Adhesió de l'Ajuntament de Mislata a la Central de Compres de la 
Generalitat. 

 Conclòs el debat, realitzat conjuntament amb el punt anterior, se sotmet 
l'assumpte a votació, i l'Ajuntament Ple, per unanimitat dels membres assistents, que 
constitueixen la majoria absoluta del número legal de membres de la Corporació, va 
adoptar l'acord següent: 

Vist el que establix el Decret 35/2018, de 23 de març, del Consell (DOGV de 3 
d'abril de 2018), que regula la Central de Compres de la Generalitat.  

Vist l'informe jurídic emés per Secretaria i pel Cap del Servici de Contractació, 
de data 27 de juny de 2018, que diu el següent: 

“La Central de Compres de la Generalitat, està regulada mitjançant el Decret 
35/2018, de 23 de març, del Consell (DOG de 3 d'abril de 2018). Les entitats locals de 
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la Comunitat Valenciana poden adherir-se a ella d'acord amb el que establix l'art. 29 
del mencionat Decret. L'adhesió s'articula en dues fases: adhesió genèrica a la 
central, i adhesions específiques a acords marc concrets d'obres, serveis i 
subministraments. 

L'article 228 LCSP admet en el seu tercer apartat que, “mitjançant els 
corresponents acords”, les Entitats Locals i els seus dependents, s'adherisquen a 
“sistemes d'adquisició centralitzada d'altres entitats del sector públic incloses en 
l'àmbit d'aplicació d'aquesta Llei”, amb l'únic límit que la mateixa prestació no pot 
contractar-se amb diverses centrals. 

L'adhesió genèrica a la Central de Compres de la Generalitat no suposa 
l'obligació de recórrer a les contractacions d'obres, serveis o subministraments 
centralitzats. Aquesta obligació sorgeix únicament en el cas que l'entitat local 
manifeste de forma expressa, prèvia invitació per part de la Central de Compres, la 
seua voluntat d'adherir-se a un acord marc específic, i l'obligació queda referida 
exclusivament a la contractació prevista en aqueix acord marc, durant la vigència 
d'aquest. 

L'Ajuntament de Mislata ha tramitat electrònicament l'adhesió genèrica a la 
Central de Compres de la Generalitat, conforme al procediment establit en el Decret 
35/2018. D'acord amb el règim competencial establit en la legislació bàsica de règim 
local, l'adhesió ha de ser ratificada pel ple de la Corporació, atés que l'adhesió als 
acords marc específics impliquen una transferència de funcions o activitats a una altra 
Administració Pública. Aquest acord ha d'adoptar-se per la majoria absoluta del 
número legal de membres de la Corporació (art. 47.2.h, de la Llei 7/1985, Reguladora 
de les Bases del Règim Local).  

Una vegada aprovada l'adhesió genèrica, l'adhesió de l'Ajuntament de Mislata 
als acords marc específics haurà de ser aprovada per l'òrgan competent per a 
l'aprovació de l'expedient de contractació que es tracte segons la legislació vigent. 

Per tot això, s'emet un informe favorable l'aprovació de l'adhesió a la Central de 
Compres de la Generalitat…” 

 Considerant que l'adhesió a la Central de Compres de la Generalitat és 
convenient per als interessos municipals, en permetre la simplificació del procediment 
administratiu municipal i per l'estalvi que pot suposar l'economia d'escala. 

 
S'acorda: 
 
1. Ratificar l'adhesió genèrica de l'Ajuntament de Mislata a la Central de Compres 

de la Generalitat.  
 
2. L'adhesió als acords marc específics requerirà l'aprovació de l'òrgan competent 

per a realitzar la contractació que es tracte.  
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3. Facultar l'Alcaldia per a la realització de qualssevol actuacions que requerisca 

l'efectivitat del present acord plenari. 
 

4. Traslladar del present acord a la Intervenció municipal de Fons.  
 

5. Contra aquest acord, que posa fi a la via administrativa, podrà interposar-se 
potestativament, recurs de reposició davant de l'Ajuntament Ple, en el termini 
d'un mes, a comptar de l'endemà de la seua notificació. 
 
La desestimació presumpta del recurs de reposició, es produirà pel transcurs 
d'un mes des de la seua interposició i, contra ella, podrà interposar-se, en el 
termini de sis mesos, comptats des de l'endemà del dia en què es produïsca 
l'acte presumpte, recurs contenciós–administratiu, davant del Jutjat del 
Contenciós Administratiu de València. 
 
El recurs contenciós-administratiu, també podrà interposar-se, directament, 
davant del Jutjat citat, sense necessitat de previ recurs de reposició i, sempre 
que no s'haja interposat aquest, en el termini de dos mesos comptadors des de 
l endemà de la notificació de l'acord. 
 
6. APROVACIÓ DE LA SOL·LICITUD DE PARTICIPACIÓ EN LA 

CONVOCATÒRIA DELS PREMIS REINA LETIZIA D'ACCESSIBILITAT UNIVERSAL 
PER A MUNICIPIS 2018.  
 

 Es dona compte del dictamen de la Comissió Informativa i de Control 
d'Urbanisme, Obres i Medi Ambient, favorable a l'aprovació de la proposta de 
presentació de la candidatura de l'Ajuntament de Mislata a la convocatòria dels premis 
Reina Senyora Letizia d'accessibilitat universal per a municipis 2018. 

 Pren la paraula el portaveu del grup Ciudadanos-Mislata, Sr. González Murgui, i 
diu que un any més el Ministeri de Sanitat, Consum i Benestar Social  ha convocat els 
premis Reina Letícia en l'edició 2018 d'accessibilitat universal, que tenen com a 
objectiu reconéixer la labor dels ajuntaments per a afavorir l'accessibilitat. 
 
 Prossegueix dient que el pressupost dels premis és de 75.000€ en l'edició 
d'enguany 2018 i que,  com apuntava anteriorment,  l'objectiu dels guardons és 
recompensar als municipis que han desenrotllat una labor continuada en un període 
de temps no inferior a cinc anys en el camp de l'accessibilitat universal de les 
persones amb discapacitat: al medi físic, a l'educació, a l'oci, la cultura, l'esport, el 
transport, el turisme, les noves tecnologies d'informació i comunicació,  programat i 
avaluat, els resultats de les quals meresquen aquesta distinció. 
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 Prossegueix dient que un any més el municipi de Mislata es presenta als 
mateixos, i el grup de Ciudadanos-Mislata se suma a aquesta proposta en considerar-
la positiva, per la qual cosa votarà a favor de la mateixa. 
 
 Pren la paraula el portaveu del grup Compromís per Mislata i diu que el seu 
grup entén que és quelcom positiu per al municipi i que, com en casos anteriors, el 
seu vot serà també favorable. 
 
 Pren la paraula per part del grup Popular el Sr. Martínez Montoro, i diu que es 
tracta de presentar-se a uns premis en matèria d'accessibilitat i que, com diu l'informe 
tècnic, Mislata des de l'any 2008, i inclús anteriorment, realitza actuacions en aquest 
sentit, perquè és un compromís tant dels polítics que han passat per aquest Ple, com 
de la societat civil, per la qual cosa, més enllà de la dotació econòmica que és de 
15.000€, guanyar aquest premi suposaria un reconeixement a la ciutat de Mislata. 
 
 Pren la paraula la portaveu del grup PSOE, Sra. Martínez Mora, i diu que 
Mislata es troba actualment en millors condicions per a rebre aquest premi, perquè 
des de l'última edició s'han realitzat diversos condicionaments a nivell de vies en 
matèria d'accessibilitat i, sobretot, podran aportar la certificació d'AENOR en matèria 
d'accessibilitat, sent la primera ciutat a aconseguir-ho. 
 
 Afirma que es compromet, com ja es va comprometre amb la societat civil, a 
traslladar de tota la documentació que puguen presentar, ja siga en comissions o en 
reunions, i que resultarà benvingut tot el que es puga afegir per a aconseguir aquests 
premis en matèria d'accessibilitat. 
 
 No es produeixen més intervencions. 
 
 El Sr. alcalde diu que se senten molt orgullosos de l'esforç i el treball realitzat 
en pro  de l'accessibilitat de la ciutat, que ha provocat que Mislata siga el primer 
municipi d'Espanya a aconseguir aqueix certificat d'AENOR, la qual cosa és molt 
important per a la ciutat i, especialment, per a aquells que pateixen diversitat 
funcional, que saben que a Mislata tenen una ciutat en què poden desplaçar-se i en la 
que pràcticament no hi ha obstacles, gràcies a la col·laboració constant de la societat 
civil. Afig que és necessari mostrar que se senten orgullosos d'això, i per això Mislata 
es presenta novament als premis Reina la senyora Letícia, perquè ho mereixen com a 
ciutat i com a Corporació, per tot el treball que s'ha realitzat durant els últims trenta 
anys, perquè quan cap municipi creia en l'accessibilitat Mislata ja comptava amb un 
programa que va aprovar el primer alcalde democràtic i que es cridava Mislata sense 
Barreres. 
 
 Conclòs el debat, el Ple de l'Ajuntament, per unanimitat dels membres 
assistents, va adoptar l'acord següent: 
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 Havent-se convocat el Premi Reina Letícia d'Accessibilitat Universal per a 
Municipis a través  de la Resolució de 18 de juny de 2018, publicada en el BOE de 9 
de juliol d'enguany, l'Ajuntament de Mislata té intenció de concórrer a la dita 
convocatòria, ja que estima comptar amb els requisits que allí se sol·liciten, 
especialment pels treballs desenrotllats en el municipi destinats a millorar 
l'accessibilitat universal de les persones amb discapacitat al medi físic, l'educació, 
l'oci, la cultura, l'esport, el transport, el turisme i les noves tecnologies de la 
comunicació i la informació, sent avaluats i programats d'una manera continuada. 

 Vist l'informe del Cap de Serveis Socials, de data 19 de juliol de 2018, que 
literalment diu: 

“Tenint en compte la Resolució de 18 de juny de 2018, del Reial Patronat sobre 
Discapacitat, per la qual es convoca la concessió dels Premis Reina Letícia 2018, 
d'Accessibilitat Universal de Municipis, publicada en el BOE núm. 165, de data 9 de 
juliol de 2018, el Tècnic que subscriu emet el següent  

 
INFORME 

 
 RESULTANT. Que l'Ajuntament de Mislata desenrotlla un programa denominat 
PROGRAMA MUNICIPAL D'ACCESSIBILITAT UNIVERSAL “MISLATA SENSE 
BARRERES”, que es va plasmar ja en l'aprovació l'any 2008 del Pla Local 
d'Accessibilitat 
 
 RESULTANT. Que el Pla Local d'Accessibilitat contempla la col·laboració de la 
ciutadania en el seguiment de les accions municipals dirigides a millorar l'accessibilitat 
universal en el municipi 
 
 RESULTANT. Que l'objectiu de l'Ajuntament de Mislata en matèria 
d'accessibilitat és construir una ciutat per a tots i totes les persones que ací conviuen, 
sense barreres a cap tipus de medi físic ni a les tecnologies de la informació i la 
comunicació 
 
 CONSIDERANT. Que aquest Ajuntament compleix tots i cada un dels requisits 
exigits en la present convocatòria.  
 
 CONSIDERANT. Les atribucions que corresponen al Ple segons el que disposa 
l'art. 22 de la Llei 7/1985, de 2 d'abril Reguladora de les Bases de Règim Local i 
restant legislació d'aplicació, així com el que disposa la base 24 de les d'execució del 
pressupost per a l'any 2018.” 
 
 Per tot això, el Ple de l'Ajuntament de Mislata, acorda: 
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PRIMER. Presentar la candidatura de l'Ajuntament de Mislata a la convocatòria 
dels Premis Reina Letizia 2018, d'Accessibilitat Universal de Municipis. 
 

 
 7. APROVACIÓ DE LA DENOMINACIÓ D'UNES QUANTES VIES I ESPAIS 
PÚBLICS DE MISLATA 

 Es dona compte del dictamen de la comissió informativa i de control d'Interior i 
Benestar Social favorable a l'aprovació de la denominació d'unes quantes vies i espais 
públics de Mislata així com de les esmenes presentades pel grup Compromís per 
Mislata (R.E. 17986) i grup Popular (R.E. 18094 i 18095). 
 
 Pren la paraula el portaveu del grup Ciudadanos-Mislata, Sr. González Murgui, i 
diu que en aquest punt es tracta de la denominació d'unes quantes vies i espais 
públics de Mislata i que en la documentació entregada figuren els croquis amb la seua 
ubicació. 
 
 A continuació, llig les denominacions incloses en la proposta. 
 
 Prossegueix dient que en l'informe s'assenyala que es fa constar que, 
revisades les actes de les sessions plenàries celebrades des de 2011, únicament s'ha 
trobat un acord pel qual s'adopta el compromís d'assignar una denominació a una via 
pública del municipi i que el mencionat acord es va aprovar en sessió de 28 de febrer 
de 2013, quan el seu grup polític no estava representat en l'Ajuntament, per la qual 
cosa no sap fins a quin punt els pot vincular. Afig que el que es va aprovar en la 
mencionada sessió va ser retolar un carrer principal, passeig o avinguda que recorde 
als màrtirs mislateros de la II República. 
 
 Assenyala que açò li genera el dubte de si es tracta de màrtirs nacionals o del 
Front Popular. Afig que, a més, al final no serà ni carrer, ni passeig, ni avinguda, sinó 
el Parc de la República. 
 
 Afirma que no està en contra per les al·legacions que el mateix alcalde ha 
explicat este matí en la Junta de Portaveus, però sí que mostrar l'inconvenient del seu 
grup en concret a la denominació de “Parc de la República”. 
 
 Finalment anuncia que no votarà en contra. 
 
 Pren la paraula el Sr. Gil i Marín, portaveu del grup Compromís per Mislata, i 
diu que este matí en la Junta de Portaveus, en línia amb l'esmena presentada pel seu 
grup, ha sol·licitat la retirada d'aquest punt, no per no estar d'acord amb la proposta de 
denominacions de carrers i places, i tampoc estan en desacord amb les esmenes 
presentades pel grup Popular, sinó perquè entenen que s'està desaprofitant una 
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magnifica ocasió per a haver posat en marxa un procés participatiu i que foren els 
propis Ciudadanos de Mislata els que decidiren posar-li nom als seus carrers, la qual 
cosa suposa un gest bonic i democràtic per part de l'Ajuntament. 
 
 Assenyala que hi ha associacions que han realitzat propostes concretes, per 
exemple, els Clavaris del Crist de la Fe han proposat denominar un carrer santíssim 
Crist de la Fe, cosa que el seu grup no veu ni bé ni mal. 
 
 Repeteix que sol·liciten que es retire aquest punt i que s'òbriga aqueix procés 
participatiu, perquè si s'al·lega que urgeix, cal tindre en compte que porten molt de 
temps sense nom, i per esperar un període més no passaria res i estaria en línia amb 
el que hui exigeixen els ciutadans dels polítics i polítiques, que és una major 
participació. 
 
 Anuncia que votaran a favor de la seua esmena i que si no ix avant la mateixa 
no tindrà més remei que abstindre's. 
 
 Pren la paraula el Sr. López Bronchud, portaveu del grup Popular, i diu  que el 
seu grup lamenta la falta de participació que s'ha donat a l'oposició i a la pròpia 
ciutadania en relació a quelcom que quedarà per sempre en el municipi, i entenen que 
es podria haver obert un procés participatiu perquè la gent decidira quins noms volia, 
perquè era una oportunitat meravellosa per a això. 
 
 Prossegueix dient que el seu grup participa de la forma que pot, i fa un any van 
traslladar a aquest Ple una moció per la qual pretenien  que es dedicara un carrer, una 
avinguda o un espai del municipi a la memòria de les víctimes del terrorisme davall 
l'epígraf de Miguel Ángel Blanco, i aquella moció que va presentar el grup Popular en 
juliol de 2017, quan es commemoraven vint anys de la mort del regidor d'Ermua, va 
servir perquè isquera avant una declaració institucional recolzada per tots els grups i 
es va valorar que Mislata comptara amb aquest carrer. Entén, diu, que a l'hora de 
revisar s'ha traspaperat entre la molta documentació que existeix en l'Ajuntament. 
 
 Continua dient que és una manera de reivindicar a aquells que van donar la 
seua vida en pro de la llibertat de tots, i per això el seu grup ha volgut recordar aqueix 
acord plenari de juliol de 2017, perquè les víctimes del terrorisme, a través de Miguel 
Ángel Blanco, tinguen el seu reconeixement en aquest municipi. 
 
 Manifesta que l'esmena assenyala que, com hi ha una coincidència entre 
avinguda de la Llibertat i plaça de la Llibertat, que estaran juntes, el seu grup proposa 
que l'avinguda de la Llibertat passe a denominar-se avinguda de Miguel Ángel Blanco 
perquè confluïsca amb la plaça de la Llibertat, la qual cosa seria un gest bonic perquè 
quede marcat així en la guia de carrers de Mislata, i tindria una transcendència 
pacífica que quedaria per sempre inscrita en el mateix. 
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 Agraeix al govern el gest que, finalment, el parc de Payá vaja a denominar-se 
d'Adolfo Suárez, atés que és una altra de les figures que el Partit Popular pretén posar 
en valor. Afig que el seu grup, l'any 2015, va proposar que es commemorarà 
l'aniversari de la Constitució i es posara el nom de Parc d'Adolfo Suárez al Parc de la 
Creu. Afig que la proposta és que es denomine Parc de la Democracia-Adolfo Suárez, 
i entenen que el municipi ha de retre homenatge a qui va fer de la transició un procés 
de pau, concòrdia i enteniment. 
 
 Assenyala que al seu grup li haguera agradat que el procés participatiu fora un 
poc més ampli i s'haguera traslladat a la ciutadania, perquè pensen que hi ha una 
necessitat que aqueixos carrers isquen avant, segons ha exposat la portaveu del grup 
PSOE. 
 
 Explica que les denominacions proposades no suposen cap problema al seu 
grup, en entendre que són noms genèrics que parlen de valors que poden representar 
a tots, però sí que han presentat una segona esmena en què recordaven que en el Ple 
de febrer de 2013 es va acordar que es denominara II República a un carrer, avinguda 
o Plaça, mentres que la proposta que fa el govern és la denominació de Parc de la 
República, que és un terme més ampli i que per al seu grup té el mateix valor que 
dedicar-ho a altres tipus d'estats que puguen existir en la democràcia, i podria haver-hi 
un Parc de la Monarquia o del Congrés dels Diputats. 
 
 Finalitza dient que si s'arribara a un acord el seu grup retiraria aquesta esmena 
perquè prosperara la de Miguel Ángel Blanco 
 
 Pren la paraula el Sr. Catalá Martínez en representació del grup PSOE, i diu 
que tractarà en primer lloc de justificar la proposta que fa el govern. En aquest sentit, 
diu que es tracta d'una proposta de valors: igualtat, solidaritat, llibertat, és a dir, valors 
democràtics i constitucionals, i que entenen que no han de ser patrimoni de només 
una part de la societat sinó valors que han de ser compartits per tota la societat en el 
seu conjunt i que han d'unir a tots. 
 
 Prossegueix dient que el carrer de la Igualtat seria la perpendicular del carrer 
Dolores Ibarrurí; que el carrer de la Solidaritat seria paral·lela a Dolores Ibarruri i 
perpendicular a l'anterior; l'avinguda de la Llibertat seria la continuació del carrer 
Séquia de Favara i perpendicular a l'avinguda Escultor Miquel Navarro, i 
desembocaria en la plaça de la Llibertat. 
 
 En aquesta mateixa línia, continua, proposen denominar el parc que està al 
final del carrer Felipe Bellver “Parc de la Democràcia-Adolfo Suárez”, perquè 
consideren que es tracta d'una figura que, per damunt de posicions partidistes, és 
compartit per tots els espanyols que va ser una figura clau en la transició de la 
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dictadura a la democràcia; i, finalment, amb l'ànim de complir el compromís plenari de 
febrer de 2013 i fer-ho en línia amb els valors que aquesta proposta arreplega, 
denominar al parc situat entre l'avinguda de Buenos Aires i els carrers Hospital i 
Rigoberto Menchu, com a “Parc de la República”. 
 
 Quant a les al·legacions, referint-se  a la presentada per Compromís, diu que 
que ha sigut nova perquè, encara que s'arreplega en el ROM, mai s'ha presentat una 
esmena de devolució. Afig que en el text de l'esmena no es justifica la retirada, encara 
que en la seua intervenció l'ha argumentat en relació a la no participació. En relació a 
això, diu que li agradaria fer unes reflexions, perquè fa uns dies el grup Popular també 
va traure una nota de premsa dient que era una proposta que no havia comptat amb la 
participació de ningú. 
 
 Respecte d'això diu que entén que ells, com a responsables polítics han de 
traslladar a la ciutadania missatges que siguen exactes, i considera que no es pot dir 
que no hi ha hagut la participació de ningú, en tant que són els representants legítims 
de la ciutadania, i el que ara s'està tractant és una proposta del govern que els grups 
de l'oposició poden enriquir. 
 
 Afirma que poden existir altres alternatives i es poden fer propostes distintes, i 
que el govern està disposat a dialogar i en futures denominacions, que segur es van a 
produir, es podrà fer d'una altra manera. Afig que en aquest cas, per l'existència de 
pressa de temps, atés que ja hi ha equipaments en alguns dels carrers proposades, hi 
ha necessitat de posar nom a algunes de les vies que ja han aparegut en el municipi. 
 
 Assenyala que el govern aposta per la participació ciutadana i que en aquests 
anys han iniciat processos de participació que mai s'havien donat en aquesta ciutat i 
que en altres ciutats tampoc es donen. 
 
 En relació amb les esmenes presentades pel grup Popular, diu que la 
denominació de Parc de la República fa referència als valors que encarna aqueix 
sistema de govern, per la qual cosa entenen que és una denominació oportuna i 
adequada. 
 
 En relació amb la denominació de la via Miguel Ángel Blanco, diu que vol deixar 
clar que no hi ha hagut cap intencionalitat política i que, com ha explicat el Sr. 
Secretari en Junta de Portaveus, quan se li va sol·licitar informació es van consultar 
els ordes del dia però, com aquest compromís estava inclòs en una declaració 
institucional i aquestes declaracions no formen part de l'orde del dia, no es va 
detectar, per la qual cosa, insisteix, per part del govern no hi ha hagut cap 
intencionalitat política a obviar-lo. Afig que el 16 de juliol, quan es va tractar el tema en 
la comissió d'Interior i es va dictaminar la proposta, cap grup va posar de manifest que 
açò s'havia quedat en el tinter, mentres que el dia 17 de juliol van traure una nota de 
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premsa dient que Bielsa oblidava l'acord de denominar un carrer “Miguel Ángel 
Blanco”.  
 
 Explica que el govern vol complir l'acord i també reconéixer la figura de Miguel 
Ángel Blanco perquè, desgraciadament, aquest país va patir molts assassinats d'ETA 
però la mort de Miguel Ángel Blanco va suposar un abans i un després i és un referent 
del que va suposar la lluita contra ETA per als espanyols de qualsevol ideologia. 
 
 Per tot això, diu, el govern proposa que la denominació Avinguda de la Llibertat 
passe a ser Avinguda de la Libertad-Miguel Ángel Blanco. Afig que li ha paregut bonic 
el que manifesta la moció sobre la confluència d'ambdós conceptes, i el grup socialista 
proposa que els mateixos vagen units en una única denominació. 
 
 En la seua segona intervenció, el Sr. González Murgui diu que les esmenes 
que presenten tant el grup Popular com el grup de Compromís li pareixen molt 
encertades, així com la que acaba de fer el representant del govern municipal, però 
continua posant inconvenients a la denominació de Parc de la República, perquè el 
seu partit és constitucionalista i la pròpia Constitució en el Títol Preliminar, article 1, 
apartat 3, diu que la forma d'estat espanyol és la Monarquia Parlamentària. 
 
 Prossegueix dient que, segó açò, i com es tracta d'una proposta de valors, com 
ha assenyalat el Sr. Alcalde este matí, el vot del seu grup serà positiu. 
 
 Finalitza felicitant el govern per afegir el nom de Miguel Ángel Blanco a 
l'avinguda de la Llibertat. 
 
 En la seua segona intervenció, el Sr. Gil i Marín diu que el Sr. Catalá té raó en 
dir que la participació dels ciutadans està canalitzada a través dels partits polítics i, per 
això, mai han qüestionat que no estiguen dins de la legalitat i la legitimitat, però el que 
proposa el seu grup és anar un poc més enllà, perquè el fet de realitzar una consulta 
ciutadana, ja siga a través de les associacions, directament als veïns o a través d'una 
ferramenta informàtica, ni tan sols és vinculant, ja que el resultat de la consulta hauria 
de portar-se a Ple per a la seua aprovació, però entenen que és obrir la participació 
als ciutadans, cosa que consideren molt positiva, atés que tots s'han queixat en 
alguna ocasió que només es compta amb els ciutadans cada quatre anys quan 
votaran. 
 
 Finalitza anunciant que, encara que no està en desacord amb les esmenes 
presentades pel grup Popular, votarà abstenció en consonància amb la seua pròpia 
esmena, atés que el que el seu grup pretén és que es retire la proposta i s'òbriga 
aquest procés participatiu. 
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 En la seua segona intervenció, el Sr. López  Bronchud diu que agraeix al Sr. 
Fernández Bielsa la conversació que han tingut abans del Ple per a arribar a aquest 
acord i, tal com han comentat anteriorment, el seu grup retirarà l'esmena amb número 
de registre 18094, en la que se sol·licitava que el parc es denominara Parc de la II 
República, en entendre que el que busca el grup Socialista és un terme més ampli que 
respon a un sistema de govern, que uns defendran i altres no.  
 
 Continua dient que, en relació amb l'altra esmena, en la que es demana que es 
recupere la memòria de Miguel Ángel Blanco i de les víctimes d'ETA a través 
d'aqueixa nova nomenclatura, agraeix el gest de l'equip de govern i anuncia que el 
seu grup votarà favorablement la proposta. 
 
 Manifesta que acaba de preguntar al seu company Antonio Sanchis si en la  
comissió d'Interior d'aquell dia 16 de juliol açò ho havien vist, i li ha respost que es va 
quedar mirant documentació perquè no els apareixia. Afig que ho podran creure o no 
però que no hi ha hagut cap mala voluntat, perquè ell no embrutaria un punt com el 
que s'està tractant, en considerar-ho prou important perquè isca avant  de la manera 
més neta i compartida possible. 
 
 Afirma que moltes vegades ha comentat que ell no va votar al grup Socialista 
però que sempre ha respectat la decisió del municipi de Mislata i el fet de que és el 
partit que governa amb majoria absoluta, i el que demana l'oposició és que se'ls deixe 
participar i formar part activa de les qüestions que afecten el municipi, i tant el fet de 
que el Parc de Payá passe a denominar-se Parc de la Democracia-Adolfo Suárez, o 
que Miguel Ángel Blanco, que va ser company de partit, tinga una avinguda 
compartida amb el terme Llibertat i que quede en l'haver d'aquest municipi, li dóna la 
sensació que hui, votant, el treball del seu grup ha servit per a quelcom, i moltes 
vegades és això el que estan sol·licitant des del Partit Popular. Afig que per a ell és un 
orgull saber que passejarà amb els seus pares pel Parc Adolfo Suárez o amb els seus 
fills per l'Avinguda de Miguel Ángel Blanco, i açò és quelcom que vol agrair a l'equip 
de govern, que els haja deixat participar i que dues qüestions que emocionalment són 
molt importants per al seu partit puguen eixir avant. 
 
 En la seua segona intervenció, el Sr. Catalá Martínez diu que sobre la 
participació ja ha exposat el plantejament del seu grup, que no està tancat, i que per a 
futures actuacions s'estudiaran les propostes que es facen, es podrà discutir el 
mecanisme i posteriorment acordar-ho. De fet, diu, tenen en marxa una comissió  de 
Memòria Històrica, en compliment d'una moció que van aprovar fa uns mesos en el 
Ple, i en el cas que aqueixa comissió de Memòria Històrica diguera que cal procedir al 
canvi de denominació d'algun carrer es donaria la possibilitat de proposar nous noms, 
la qual cosa també ocorrerà simplement amb el desenrotllament urbà i l'obertura de 
noves vies, i l'equip de govern està obert a establir mecanismes més participatius. 
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 Quant al tema de la República diu que queda clara amb el plantejament que ha 
fet el portaveu del grup Popular. 
 
 En relació amb el que s'ha dit sobre la comissió d'Interior celebrada el dia 16 de 
juliol, diu que es pot creure allò que s'ha manifestat pel portaveu del grup Popular, 
però la nota de premsa va ser del dimarts i el lògic és pensar que no van voler que els 
llevaren un titular. En tot cas, diu, aqueix titular que deia que “Bielsa òbvia” és injust. 
 
 Finalitza dient que Miguel Ángel Blanco, com ha dit en la seua primera 
intervenció, és un símbol i una figura amb què s'identifiquen tots els espanyols de l'un i 
l'altre signe, perquè és una víctima que representa la lluita de tots contra el terrorisme, 
i posa en valor les pèrdues de la societat espanyola en el seu conjunt. 
 
 Pren la paraula el Sr. Alcalde i diu que a Mislata hi ha una comissió de Memòria 
Històrica que està avaluant a quines carrers de la guia de carrers de Mslata els 
correspon canviar el nom i, si la comissió tècnica així ho decideix seria un bon 
moment perquè els ciutadans d'aqueixos propis carrers decidisquen, si així ho 
considera la comissió, quin nom posar a aqueixos carrers determinades. 
 
 Prossegueix dient que l'equip de govern està implicat en la participació 
ciutadana, i anteriorment mai s'havien realitzat consultes d'aquest tipus sobre cap 
decisió transcendental de la ciutat, i va haver-hi moltes, algunes de les quals es 
pateixen encara.  
 

Conclòs el debat, se sotmeten a votació les esmenes presentes, amb el resultat 
següent:  

- Esmena presentada pel grup Compromís per Mislata, registre 
d'entrada 17986: És rechada per un vot a favor (grup Compromís per 
Mislata), tretze vots en contra (grup PSOE) i sis abstencions (grup 
Popular i grup Ciudadanos-Mislata). 

- Esmenes presentades pel grup Popular, amb registre d'entrada 18094 
i 18095: Es retiren. 

A continuació, se sotmet a votació el fons de l'assumpte i el Ple de 
l'Ajuntament, per dènou vots a favor (grup PSOE, grup Popular i grup Ciudadanos-
Mislata) i una abstenció (grup Compromís per Mislata), adopta l'acord següent:  

L'Art. 75 del Reglament de Població i Demarcació Territorial, aprovat per Reial 
Decret 1690 1986/, estableix l'obligació dels municipis de mantindre actualitzada la 
nomenclatura de les vies públiques. 
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El desenrotllament urbà de Mislata, segons la informació demanada del Servei 
d'Urbanisme i Medi Ambient, determina la pròxima obertura de 4 vies públiques 
corresponents al programa d'actuació integrada, sector "Quint II", 

1. Via perpendicular del carrer Dolores Ibarruri, zona imparella, junt amb la zona 
de l'Hospital, assenyalada amb la lletra a) en el pla adjunt. 

2. Via paral·lela al carrer Dolores Ibarruri i perpendicular a l'anterior, assenyalada 
amb la lletra b) en el pla adjunt. 

3. Via continuació Carrer Séquia de Favara i perpendicular a Av. Escultor Miquel 
Navarro Navarro, señadada amb la lletra c) en el pla que s'adjunta. 

4. Plaça semicircular ubicada al final del carrer Séquia de Favara, assenyalada 
amb la lletra d), delimitada per l'Av. Escultor Miguel Navarro Navarro a un 
costat i a l'altre de la via c) i pel Camí de Favara, Centre Integrat Públic de 
Format Professional i aparcaments situats al final de la via c). 

En conseqüència, és procedent l'assignació de denominació a les 
mencionades vies públiques. 

 
 Així mateix, es fa constar que revisades les actes de les sessions plenàries 

celebrades des de 2011, únicament s'ha trobat un acord pel qual s'adopta el 
compromís d'assignar una denominació a una via pública del municipi. 

 
 El mencionat acord es va adoptar en sessió de 28 de febrer de 2013, amb el 

següent tenor literal:"... retolar un carrer principal, passeig o avinguda que recorde als 
màrtirs mislateros de la II República." 

 
 D'altra banda, resolta convenient donar denominació a dos nous parcs que han 

sorgit com a conseqüència del desenrotllament urbà de Mislata: el parc situat després 
de la fàbrica de Payá, delimitat pels carrers Felipe Bellver, Creu Roja i Manuel 
Broseta, i el parc situat entre l'Avinguda Bons aires i els carrers Hospital i Rigoberta 
Menchu. 

 
 Basant-se en els valors democràtics i constitucionals que ens uneixen a tots i 

totes, s'acorda: 
 
 Primer: Aprovar les següents denominacions de vies públiques: 
 

1. Via perpendicular del carrer Dolores Ibarruri, zona imparella, junt amb la zona 
de l'Hospital, assenyalada amb la lletra a) en el pla adjunt: CARRER DE LA 
IGUALTAT 

2. Via paral·lela al carrer Dolores Ibarruri i perpendicular a l'anterior, 
assenyalada amb la lletra b) en el pla adjunt: CARRER DE LA SOLIDARITAT 
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3. Via continuació Carrer Séquia de Favara i perpendicular a Av. Escultor 
Miquel Navarro Navarro, señadada amb la lletra c) en el pla que s'adjunta: 
AVINGUDA DE LA LLIBERTAT-MIGUEL ÁNGEL BLANCO. 

4. Plaça semicircular ubicada al final del carrer Séquia de Favara, assenyalada 
amb la lletra d), delimitada per l'Av. Escultor Miguel Navarro Navarro a un 
costat i a l'altre de la via c) i pel Camí de Favara, Centre Integrat Públic de 
Format Professional i aparcaments situats al final de la via c): PLAÇA DE LA 
LLIBERTAT. 

 Segon. Aprovar les següents denominacions de parcs: 

a) Parc situat després de la fàbrica el parc situat després de la fàbrica de 
Payá, delimitat pels carrers Felipe Bellver, Creu Roja i Manuel Broseta: 
PARC DE LA DEMOCRÀCIA-ADOLFO SUÁREZ. 

b) Parc situat entre l'Avinguda Bons aires i els carrers Hospital i Rigoberta 
Menchu: PARC DE LA REPÚBLICA. 

 Tercer. Traslladar del present acord a l'Institut Nacional d'Estadística, a la 
Gerència Regional del Cadastre i als altres organismes i entitats afectats. 

 
 8. RESOLUCIÓ DE RECLAMACIONS I APROVACIÓ DEFINITIVA DEL 
REGLAMENT DE SEGURETAT I SALUT LABORAL 

 Es dona compte del dictamen de la comissió informativa i de control d'Interior i 
Benestar Social, favorable a l'aprovació de la resolució de reclamacions i aprovació 
definitiva del Reglament de Seguretat i Salut Laboral. 
 
 Pren la paraula el portaveu del grup Ciudadanos-Mislata, Sr. González Murgui, i 
dóna lectura a part de l'informe emés per la cap del Servei de Règim  Interior. Afirma 
que entén que el regidor de personal i president de la comissió d'Interior donarà una 
explicació més detallada, i anuncia que possiblement el seu vot serà favorable. 
 
 Pren la paraula el portaveu del grup Compromís per Mislata, Sr. Gil i Marín, i 
diu que, una vegada llegides les al·legacions formulades per UGT, els sorgien molts 
dubtes, però en llegir l'informe tècnic considera que queden resoltes pràcticament. Afig 
que l'informe tècnic se cenyeix prou a la realitat, per la qual cosa entenen que no 
siguen admeses a tràmit i, per tant, el seu vot serà favorable. 
 
 El portaveu del grup Popular, Sr. López Bronchud, diu que no faran ús de la 
paraula en el primer torn. 
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 Pren la paraula el Sr. Catalá Martínez per part del grup PSOE, i diu que 
l'aprovació inicial del Reglament es va fer al març, i en el període establit per a 
presentar al·legacions les va presentar la secció sindical de la UGT. 
 
 Davant de la petició del Sr. González Murgui de que detall més minuciosament 
les al·legacions, assenyala que l'informe és molt adequat, precís i contesta molt bé a 
totes elles. 
 
 A continuació comenta les sis al·legacions presentades: la primera d'elles, 
assenyala, fa referència al llenguatge no sexista i, com arreplega l'informe tècnic, 
l'aprovació inicial del Reglament és anterior a l'aprovació del Pla d'Igualtat, i la revisió 
que es farà dels continguts que publique l'Ajuntament quant al llenguatge no sexista 
és una mesura que està prevista en el Pla d'Igualtat a partir de l'any 2019. 
 
 Prossegueix dient que quant a la segona al·legació, que parla dels conceptes 
de derogació i suspensió, en l'informe tècnic s'assenyala: “No es pot afirmar 
rotundament que "la suspensió comporta un posterior alçament, com així es desprén 
del nostre ordenament jurídic i dels seus principis inspiradors", perquè la suspensió 
de la norma no impedeix la cessació definitiva de la seua eficàcia i que per acord 
plenari s'aprove un nou Reglament de Seguretat i Salut que continga una regulació 
nova que derogue l'anterior. I, en tot cas, de cap mode el "posterior alçament" pot 
entendre's que havia de produir-se sí o sí i de manera automàtic en idèntics termes, 
eliminada la causa que ho va motivar, sinó que requeriria un acte expresse, i aquest 
es produeix, precisament, amb la seua derogació per la nova normativa”. 
 
 Assenyala que políticament cal tindre en compte el que l'any 2011 van haver 
d'escometre en el marc del Pla de Sanejament, necessari tenint en compte la situació 
econòmica que van trobar en entrar en el govern municipal, atés que a la crisi 
generalitzada en els ajuntaments calia sumar els quaranta milions de deute de 
l'Ajuntament de Mislata. Afig que la gestió que l'anterior govern havia fet de les ajudes 
havia produït un efecte de bola de neu, perquè cada any es pagava més d'allò que 
s'ha pressupostat, i en alguns exercicis calia pagar el dit exercici més tots els retards. 
Per això, diu, la qual cosa van fer va ser pagar les ajudes pendents i, a finals de 2017, 
van acordar amb les seccions sindicals negociar una nova regulació que fera que el 
sistema d'ajudes fora més social i més sostenible en el temps, i açò és el que creuen 
que han aconseguit amb el Reglament que es va aprovar al març. 
 
 Respecte a la tercera al·legació, que diu que són nuls de ple dret els pactes i 
acords aconseguits sense consignació pressupostària, com assenyala l'informe tècnic, 
es tracta d'una conjectura, perquè no hi ha una al·legació a resoldre, per la qual cosa 
no es genera cap dubte ni inseguretat jurídica. Afig que en cada pressupost haurà 
d'existir una partida destinada al pagament de les ajudes corresponents en l'exercici. 
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 Assenyala que la quarta al·legació el que fa és qüestionar la filosofia de 
l'assignació de les ajudes, per la qual cosa no s'està parlant de legalitat o il·legalitat 
sinó d'una visió de la secció sindical, que no està conforme, però consideren que han 
complit amb escreix allò amb el que es van comprometre, que era arribar a un 
Reglament més sostenible, fixant una quantitat màxima per a evitar aqueix efecte de 
“bola de neu” que anteriorment ha comentat i, d'altra banda, més social, en introduir 
un sistema de progressivitat. 
 
 En relació a la cinquena al·legació, que tracta del termini de presentació de 
sol·licituds, diu que està arreplegat en el Reglament, que estableix que es presentaran 
durant tot el mes de setembre les meritades durant tot l'any anterior, amb la qual cosa 
no hi ha cap tipus d'inseguretat jurídica i, si hui s'aprova definitivament el Reglament, 
el mes que ve s'arreplegaran les sol·licituds de les ajudes previstes en el mateix 
corresponents als dotze mesos anteriors. 
 
 Finalment, diu, quant a l'al·legació sisena, tal com manifesta l'informe tècnic, no 
es tracta d'una al·legació sinó simplement d'una posada en coneixement.    
 
 En la seua segona intervenció, el Sr. González Murgui diu que, tenint en 
compte la documentació, així com les explicacions del ponent de personal, el seu vot 
serà favorable. 
 
 Els portaveus dels grups Compromís per Mislata i Popular no fan ús de la 
paraula. 
 
 El Sr. Catalá Martínez diu que el sentit del vot del seu grup és el de desestimar 
les al·legacions i aprovar definitivament el Reglament, que no sols regula les ajudes 
socials sinó que també contempla qüestions addicionals com el tema de la incapacitat 
laboral temporal i les cosines per a la jubilació anticipada en alguns casos. 
  
 Finalitza dient que, com a ponent de personal, entén que és un Reglament molt 
bo i que, si s'aprova hui, al setembre es començaran a arreplegar les sol·licituds i es 
posarà en marxa. 

 
Conclòs el debat, l'Ajuntament Ple, per unanimitat dels seus membres 

assistents, va adoptar l'acord següent: 
 
El Ple de l'Ajuntament, en sessió celebrada el 29 de març de 2018, va adoptar, 

entre altres, acord d'APROVACIÓ INICIAL DEL REGLAMENT DE SEGURETAT I 
SALUT LABORAL, publicant Edicte en el BOP N 79, de 25 d'abril. 

En data 30 de maig, en el termini d'informació pública i audiència als 
interessats, es presenten al·legacions, sent preceptiva la seua resolució i 
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l'APROVACIÓ DEFINITIVA PEL PLE. 

Vist l'informe del Cap del Servei de Règim Interior, de data 18 de juny de 2018, 
amb el conforme del Secretari, que es transcriu a continuació: 

 “El Ple de l Ajuntament, en sessió celebrada el dia 29 de març de 2018, va 
adoptar, entre altres, acord d'APROVACIÓ INICIAL DEL REGLAMENT DE 
SEGURETAT I SALUT LABORAL 
 
 Remés edicte a fi d'informació pública i audiència als interessats durant el 
termini de 30 dies per a la presentació de reclamacions i suggeriments, el mateix es 
publica en el BOP n° 79, de 25 d'abril. 
 
 En data 30 de maig de 2018, amb n° 11622, i, per tant, dins del termini 
normativament previst, tenen entrada en el Registre al·legacions presentades per D. 
Julio Núñez Gómez, en qualitat de Delegat de Prevenció i en nom i representació de 
la Secció Sindical de la FeSP-UGT en l'Ajuntament. 
En virtut del que disposa l'art. 49 de la Llei 7/85 de Bases de Règim Local, és 
preceptiva la resolució de totes les reclamacions i suggeriments presentades dins del 
termini i l'aprovació definitiva pel Ple. 
 
 Assenyalar, amb caràcter previ a la seua anàlisi detallat, que el Reglament, en 
la seua aprovació inicial, ja ha sigut objecte d'informes de legalitat; en els mateixos, 
alguna de les al·legacions efectuades cal entendre-les ja resoltes, a saber: 
 

1. L'Ajuntament Ple, en sessió celebrada el 26 de novembre de 
2009 va aprovar el Reglament de seguretat i Salut, aprovat 
definitivament i publicat en el B.O.P. el 19 de febrer de 2010. 

2. En data 13 d'agost de 2012 el Ple va aprovar la suspensió 
temporal de les subvencions per natalitat o adopció, les ajudes 
sanitàries, ajudes de guarda i custòdia de menors, així com les 
subvencions per discapacitat, establides en el Reglament de 
Seguretat i Salut, aprovada definitivament la suspensió i 
publicada en el BOP el 8 de setembre de 2012 

3. Que pel Regidor de Personal es realitza proposta sobre 
modificació del dit reglament, realitzant-se negociació col·lectiva 
en sessió del Comité de Seguretat i Salut del 13 de desembre de 
2017, en la que es va aprovar amb el vot a favor de 
l'administració de l'Ajuntament de Mislata, i per la part social les 
seccions sindicals assistents de CCOO, STAS-IV, en contra la 
UGT, no assistint a la sessió el SPPLB ni el CSIF. Aconseguint-
se, per tant, acord en la negociació realitzada. 
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4. La proposta del regidor comprén, d'una banda, la suspensió del 
capitule de funcionament intern del Comité, la tramitació de la 
qual es realitza per acord del Comité, no sent necessari incloure-
ho en el Reglament de Seguretat i Salut 

 D'altra banda, es realitza una modificació exhaustiva de les 
Ajudes, requisits d'accés, quanties i procediment, per la qual cosa 
es considera convenient que el tema es tracte com un nou 
Reglament de Seguretat i Salut 

5. Que segons el que disposa l'art. 56 del R.D.Legislatiu 781/86 
L'aprovaciói modificació de les Ordenances i Reglaments Locals, 
s'ajustarà al procediment establit en l'art. 49 de la Llei 7 86/"El. 

6. projecte de Reglament ha inclòs una Exposició de Motius, amb la 
finalitat de justificar prou la seua adequació als principis de bona 
regulació que marca expressament l'art. 129 LPACAP: 
necessitat, eficàcia, proporcionalitat, seguretat jurídica, 
transparència i eficiència." 

 

Respecte a l'Al·legació primera 

És cert que s'ha aprovat el Pla d'Igualtat pel Ple el 26 d'abril de 2018. Però les accions 
que inclou s'han d'implementar no immediatament, sinó al llarg d'un període de 4 
anys. 
 
Concretament, la inclusió de "llenguatge no sexista" a la que es referix l'al·legació 
primera ha de referir-se a les accions 17y 18. 
 

 Respecte a l'acció 17, "Format en comunicació i llenguatge no sexista", està 
prevista la seua implementació per a 2019 (prioritat 2); 

 L'acció 18, que estableix que: "Després de la realització de la formació es 
procedirà a revisar: la documentació emesa per totes les àrees de la 
corporació, la web, revisant les imatges i els continguts, les xarxes socials, els 
Mitjans de comunicació i qualsevol altre context que es considere", es fixa com 
a objectiu per a 2020 (prioritat 3). 

 
Per tot això, s'acorda: 

Respecte a l'Al·legació segona 

La suspensió de les normes del Reglament de Seguretat i Salut que regulen les 
ajudes socials suposa la cessació o privació transitòria de la seua eficàcia i la 
consegüent inaplicabilitat de les dites normes durant la suspensió. Suspensió, en el 
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sentit acadèmic del terme, es defineix com "correcció governativa que en tot o en part 
priva de l'ús de l'ofici, benefici o ocupació o dels seus gaudis i emoluments". 

L'EBEP reconeix els empleats públics el dret a la negociació col·lectiva i a la 
participació en la determinació de les condicions de treball, que es regula en els arts. 
31 i ss., començant pels Principis generals que part de l'expressa i reiterada 
reafirmació del dret: "Els empleats públics tenen dret a la negociació col·lectiva, 
representació i participació institucional per a la determinació de les seues condicions 
de treball". 

Per negociació col·lectiva, aclareix l'art. 31.2 EBEP, s'entén el dret a negociar la 
determinació de condicions de treball dels empleats de l'Administració Pública 
supeditada a la Llei, perquè el seu exercici haurà de respectar en tot cas el contingut 
de l'EBEP i les seues lleis de desenrotllament (art. 31.5); reitera l'art. 33 que "la 
negociació col·lectiva de condicions de treball dels funcionaris públics estarà subjecta 
als principis de legalitat, cobertura pressupostària...". Junt amb aqueixos principis de 
legalitat i cobertura pressupostària, l'art. 31. 1 assenyala els principis d'obligatorietat, 
bona fe negocia!', publicitat i transparència. 

No obstant això, l'art. 38. 10 EBEP introdueix la possibilitat de modificar Acords o 
pactes subscrits en la negociació col·lectiva dels funcionaris públics, perquè si bé 
garanteix el compliment dels Pactes i Acords, preveu una excepció: "llevat que 
excepcionalment i per causa greu d'interés públic derivada d'una alteració substancial 
de les circumstàncies econòmiques, els òrgans de govern de les Administracions 
Públiques suspenguen o modifiquen el compliment de Pactes i Acords ja firmats, en la 
mesura estrictament necessària per a salvaguardar l'interés públic". 

No es pot afirmar rotundament que "la suspensió comporta un posterior alçament (...), 
com així es desprén del nostre ordenament jurídic i dels seus principis inspiradors", 
perquè la suspensió de la norma no impedeix la cessació definitiva de la seua eficàcia 
i que per acord plenari s'aprove un nou Reglament de Seguretat i Salut que continga 
una regulació nova que derogue l'anterior. I, en tot cas, de cap mode el "posterior 
alçament" pot entendre's que havia de produir-se sí o sí i de manera automàtic en 
idèntics termes, eliminada la causa que ho va motivar, sinó que requeriria un acte 
expresse, i aquest es produeix, precisament, amb la seua derogació per la nova 
normativa. 
És més, les organitzacions sindicals van firmar l'Acord Pressupostari per a l'exercici 
2017 en el que literalment es deia respecte ales prestacions sanitàries: 
 
"b) La Corporació i les Seccions Sindicals es comprometen a negociar al llarg del 
primer semestre de l'any 2017 una nova regulació d'aquestes ajudes, que les faça 
socials i sostenibles en els pròxims exercicis." 
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Es va negociar i tots els sindicats van estar d'acord a dur a terme una NOVA 
REGULACIÓ i açò és el que s'ha fet, complint el que preveu l'Acord Pressupostari per 
a 2017. 
 
Respecte a la pregunta a la vista de la redacció de la Disposició derogatòria de si la 
resta del Reglament de Seguretat i Salut laboral segueix en vigor? 
 
La regulació de la resta de les disposicions el Reglament de Seguretat i Salut ha sigut 
substituïda per la nova regulació continguda en el Reglament de Funcionament Intern 
el Comité de Seguretat i Salut Laboral que va aprovar el Comité de Seguretat i Salut 
de 13 de desembre de 2017. 
 

Respecte a l'Al·legació tercera 

Bàsicament, es transcriu l'article 2 del Reglament i es clava que "vulnera el principi de 
seguretat jurídica" perquè "no s'estableix cap mínim ni màxim pressupostari, per la 
qual cosa pot ocórrer que no es porte a terme cap negociació, i es perda el dret." 
 
Aquesta no és més que una conjectura ("pot ocórrer"); el precepte és clara i no deixa 
lloc a dubte, ni genera cap inseguretat jurídica: el crèdit pressupostari destinat a totes 
les ajudes d'aquesta Secció serà objecte de negociació anualment en el Comité de 
Seguretat i Salut. No hi ha al·legació a resoldre en "sospitar" que es no es va a dur a 
terme la negociació a què precisament obliga la norma. 
 
Respecte a l'Al·legació quarta 
 
Respecte a què s'està vulnerant el principi d'igualtat. 
 
El principi d'igualtat suposa tractar igual als iguals i desigual als desiguals, o més 
aïna, un tracte igual als iguals i desigual als iguals quan existisca una raó que ho 
justifique. 
 
Així doncs, l'important és, per tant, si aqueix tracte desigual que s'al·lega és o no 
justificat. En aquest cas, per a l'abonament de determinades quantitats en concepte 
d'ajudes socials s'estableix un criteri desigual segons la retribució bruta anual del 
sol·licitant, i es persegueix com a fi últim, no la igualtat formal, sinó la igualtat real i 
efectiva per a assegurar l'absència efectiva de discriminació. Es pot desigualar 
formalment per a abatre la desigualtat real d'un determinat grup. En la situació 
tractada, l'evident desigualtat quant a les retribucions per raó dels llocs de treball que 
s'ocupen. 
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És lícit i legítim entendre que aquest criteri no haja de tindre's en consideració, per 
quant que les retribucions, considerades per si soles, responen i s'estableixen en 
funció del treball exercit i no és obstacle a la necessitat o no de les ajudes als 
empleats que arreplega el Reglament; però no pot entendre's en si discriminatori, sinó 
més o menys d'acord amb una filosofia en la concepció de les mateixes i/o un criteri 
sindical o model de formulació. No compartir la visió no comporta la falta de legalitat; 
la negociació s'ha produït, i la nova formulació de les ajudes ha obtingut el beneplàcit 
de la majoria de la representació sindical. 
 
Respecte a l'Al·legació cinquena 
 
Dubte s'acceptaran factures de setembre de 2017 o es declararan extemporànies? 
 
No hi ha tal disjuntiva; com el mateix escrit d'al·legacions transcriu en l'al·legació 
tercera, l'art. 2.4 del Reglament estableix: 
 
"Les sol·licituds es presentaran en el Servei de Règim Interior de l'1 al 30 de setembre 
de les ajudes meritades durant els 12 mesos anteriors, degudament omplides i amb la 
documentació que en cada cas siga necessària." 
 
La norma és clara i precisa, no genera inseguretat jurídica sinó certesa. I si la norma 
apareix redactada amb claredat i precisió, caldrà estar al seu sentit literal. No es 
vulnera per tant l'art. 9 de la CE. 
 
La referència a les quanties no deixa de ser una queixa, de la que no cal pronunciar-
se jurídicament. 
 
Respecte a l'Al·legació sisena 

Més que una al·legació és una posada en coneixement del que estableix la Disposició 
addicional cinquantena dels pressupostos generals de l'Estat per a 2018, encara en 
tramitació. 
 
És tot quant he d'informar”, 
 
Per tot això, s'acorda: 
 

Primer: La desestimació de les al·legacions presentades, conforme a l'informe 
que s'adjunta a l'expedient. 

Segon: Aprovar definitivament el Reglament de Seguretat i Salut de 
l'Ajuntament de Mislata. 
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9. MOCIÓ DEL GRUP CIUDADANOS-MISLATA SOBRE EL COMPLIMENT 
DE LES FUNCIONS DE L'AUTORITAT DE TRANSPORT METROPOLITÀ I LA 
PLANIFICACIÓ DEL TRANSPORT METROPOLITÀ 

Es dona compte del dictamen de la comissió informativa i de control d'Interior i 
Benestar Social, favorable a l'aprovació de la moció del grup Ciudadanos-Mislata 
sobre el compliment de les funcions de l'autoritat del transport metropolità i la 
planificació del transport metropolità. 

 Pren la paraula el portaveu del grup municipal Ciudadanos-Mislata, Sr. 
González Murgui, i llig la presa d'acords que proposa la moció, així com a part de la 
seua exposició de motius 
 
 Pren la paraula el portaveu del grup Compromís per Mislata, Sr. Gil i Marín, i 
diu que cal recordar que, quan s'estaven negociant els pressupostos generals de 
l'Estat, una delegació valenciana de més de cinquanta alcaldes, entre ells el Sr. 
Fernández Bielsa, demanaven 38 milions d'euros d'inversió per al transport 
metropolità, i Ciudadanos va votar en contra perquè havia de mantindre el govern del 
Partit Popular. Afig que, a més, van elaborar una esmena que dotava de deu milions 
d'euros a València, és a dir, quasi un 75% menys del que es demanava des de 
València i, a més, d'aqueixos 10 milions d'euros només van arribar 3,6 i condicionats 
que les administracions públiques valencianes aporten la mateixa quantitat, quan 
aquestes ja estan aportant prop de 150 milions d'euros per a finançar el transport 
públic dels valencians i valencianes. 
 
 Per tot això entenen que la moció que presenta Ciudadanos és una moció de 
“postureo”, perquè quan Ciudadanos ha tingut l'oportunitat d'apostar per un transport 
públic valencià ha votat en contra dels interessos dels valencians i valencianes. 
 
 Continua dient que en els acords de la moció es diu que s'inste a la 
convocatòria immediata del Consell d'Administració, però el Sr. González Murgui 
hauria d'informar-se millor, perquè ja s'ha reunit per a tractar d'aqueixos problemes 
que el Partit Popular ha creat amb el suport de Ciudadanos. 
 
 Finalment, diu al Sr. González Murgui que compartirà molts punts en contra de 
Rajoy en el seu facebook personal, però ha de recordar que el Sr. Rajoy va ser 
president gràcies al suport del seu partit polític, per la qual cosa abans de presentar 
aquest tipus de mocions hauria de fer-s'ho mirar perquè, a vegades, dona un poc de 
vergonya. 
 
 Pren la paraula el portaveu del grup Popular, Sr. López Bronchud, i diu al 
portaveu de Compromís que no hauria de dirigir-se al Sr. González Murgui sinó al Sr. 
Baldovi, que amb els seus quatre diputats han fet president Pedro Sánchez i 
mantenen els pressupostos de Mariano Rajoy, quan s'havien oposat totalment als 
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mateixos. Ara que tenen possibilitat de canviar-los, continua dient, Compromís, a 
canvi de res, dona els seus quatre vots en la moció de censura, i és el dit grup el que 
hauria d'explicar en quines condicions han donat els vots dels valencians sense 
demanar res, ni finançament autonòmic, ni condonació del deute, ni més inversions, ni 
corredor mediterrani, mentres que el PNB, amb només un diputat més, s'ha portat la 
quota de mil cinc-cents milions extra per al que queda de legislatura, la qual cosa 
indica que alguns saben negociar a favor de la seua terra mentres que altres es 
dediquen a la xaranga i a les pancartes. 
 
 Prossegueix dient que hi havia deu milions en els pressupostos, sol·licitats pel 
grup de Ciudadanos, i a canvi d'això i de moltes altres més raons van votar a favor 
dels pressupostos i van donar el seu suport a Rajoy. Afig que cal recordar que 
posteriorment va haver-hi un acord entre la presidenta del seu partit i el president del 
govern pel qual s'ampliava a seixanta milions d'euros l'ajuda pressupostada entre 
2018, 2019 i 2020, la qual cosa suposa quelcom així com 22 milions més del que 
Compromís estava demanant. Repeteix que si açò no els agradava havien tingut 
l'oportunitat històrica de canviar aqueixos pressupostos i obligar al Sr. Sánchez que 
portara els milions que tantes vegades han reivindicat, i aquest finançament 
autonòmic que els ha favorit de tantes pancartes i que han oblidat una vegada que 
han apartat al Sr. Rajoy de la presidència del Govern. 
 
 Continua dient que, en relació amb l'autoritat del transport metropolità, tal com 
van debatre en el Ple d'octubre de 2017, va eixir avant l'adhesió d'aquest municipi 
amb el vot favorable de tots els grups i l'abstenció del Partit Popular, perquè, com van 
dir, consideraven que era l'últim xiringuito de Ximo Puig i de Mónica Oltra com a 
agència de contractació, i que suposaven quaranta milions dedicats a aquesta 
autoritat metropolitana del transport que no ha mogut ni un sol peu. 
 
 Assenyala que en el que es porta de legislatura, i fent la previsió dels gastos 
fins a aquest moment i fins maig de l'any que ve, el govern de Ximo Puig deixarà 
d'invertir més de nou mil milions d'euros del que tenia pressupostat. És a dir, sense 
que Espanya mane el que pertany a la Comunitat Valenciana, hi ha nou mil milions 
d'euros que no s'administraran. Afig que està molt bé repetir això que “Madrid ens 
roba”, però la realitat és que tenen molts diners en la caixa sense invertir, per la qual 
cosa haurien de deixar de plorar i posar-se a treballar. 
 
 Afirma que el seu grup s'abstindrà en la votació d'adhesió a l'autoritat 
metropolitana del transport perquè pensaven que no era un mecanisme que els fora a 
permetre estar en primera línia i prendre decisions. Afig que entenen el transport com 
una necessitat, consideren que cal tindre una àrea metropolitana cohesionada i 
estructurada, i que allò lamentable és que si s'aprova aquesta moció de Ciudadanos 
és perquè no s'ha donat un sol pas.  
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 Prossegueix dient que esperarà a veure el que diu el portaveu de Ciudadanos 
davant de les tres esmenes que ha presentat el grup Socialista en contra de la seua 
moció perquè Mislata té un gran problema de transport: es va perdre el 7 i el 29, cosa 
que es va dir en aqueix moment que era culpa de la malaguanyada Rita Barberá, i dos 
anys després era culpa del Sr. Ribó, que demanava cinc vegades el que havia 
demanat el govern del Partit Popular i, després de perdre ambdós línies, els van donar 
el 150, que és l'autobús groc que es va vendre amb molta pancarta, quan és un 
autobús que en caps de setmana no treballa i que, recorrent el carrer Sant Antoni de 
dalt a baix, es pot comprovar l'ús que li estan donant els mislaters. 
 
 Explica que l'autoritat metropolitana de transport té un pressupost de quaranta 
milions d'euros, però el problema és que la tercera part va destinada a l'activitat de la 
pròpia entitat, i la major part a sous. Per això, repeteix, l'abstenció del seu grup se 
devia al fet que consideraven que no donaria resposta als problemes que tenien els 
mislaters amb el transport. Afig que si el Sr. Ribó demanava un milió d'euros per 
mantindre la línia del 7, els quaranta que van destinats a l'autoritat metropolitana de 
transport hagueren servit perquè el Consell pagara el servei els pròxims quaranta 
anys. Per això, diu, ja no demana que aquest Ajuntament negocie però, en compte de 
crear plataformes que no serveixen per a res, que es d'aqueix diners a l'Ajuntament i 
el Sr. Fernández Bielsa s'encarregarà de que el 7 continue mantenint any a any el seu 
recorregut. 
 
 Assenyala que segueix sense creure's els titulars de premsa de l'esquerra que 
venien a rescatar persones, perquè al final, dels avanços en transport, com en moltes 
altres coses, ni u. Així, diu, les llistes d'espera continuen creixent i s'està en 61.000, i 
mentre que l'important era revertir l'Hospital de la  Ribera, ara ix la seua directora, que 
l'ha posat el PSOE, i diu que la situació ha empitjorat en un any. Quant a la 
dependència, diu que en aquests moments hi ha 18.000 persones a qui se'ls ha resolt 
l'expedient, mentres que molts que sí que estan resolts no es paguen. Açò, assenyala, 
ja no és notícia, però fins fa molt poc hi havia manifestacions tots els dilluns en la 
porta de l'ajuntament per a dignificar les pensions, però se n'ha anat el Sr. Rajoy i, 
encara que no haja canviat res, ja no hi ha manifestacions. 
 
 Assenyala que cal ser conseqüent amb el que es defén, i el grup Popular va 
defendre a l'octubre aqueixa abstenció perquè deien que estava buida de contingut, i 
la moció que presenta Ciudadanos ho deixa molt clara. A més, diu, la qüestió que li 
pareix més important és que no hi ha voluntat de canviar les coses i que s'està duent a 
terme una política de tuits, de titulars i de fotos que no porta a cap resultat, i l'únic 
transport metropolità amb què compta Mislata és el Metro, que cada vegada té a 
Mislata un horari menor d'atenció al ciutadà i ara és habitual que els mislaters hagen 
d'esperar de l'orde de 18 a 20 minuts fins que arriba un tren. 
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 Finalitza dient que el que demana el seu grup és que, si hi ha aquesta autoritat 
de transport metropolità, servisca de quelcom, que es facen coses i que es veja a 
Mislata recuperar el transport públic, que es tinga un autobús que també actue els 
caps de setmana, que no s'haja d'esperar 20 minuts que arribe un metro, és a dir, que 
si es vol parlar de transport metropolità es parle del que de veritat afecta els ciutadans. 
 
 Pren la paraula la portaveu del grup PSOE i diu que no entrarà ni en la mitat del 
que ha escoltat, perquè del que es tracta és d'una moció relativa al transport 
metropolità que interessa a mislaters i a no mislaters. 
 
 Respecte a l'activitat que s'ha estat realitzant, diu que tots els ciutadans poden 
conéixer-la gràcies a la premsa, així com que hi ha hagut reunions amb el Consell 
d'Administració de l'Autoritat, i recordaran també que va haver-hi una trobada a Madrid 
de quasi un centenar d'alcaldes de l'àrea metropolitana, indistintament del seu color 
polític, i no per a fer-se una foto, sinó perquè l'anterior Ministre d'Hisenda, Sr. Montoro, 
no contestava a l'entitat metropolitana, amb l'objectiu de plantejar que es dotara 
econòmicament en els pressupostos aqueixos trenta-huit milions per a València, per la 
qual cosa només s'exigia que els drets dels ciutadans de l'àrea de València foren 
idèntics als dels ciutadans de la resta d'Espanya. 
 
 Prossegueix dient al portaveu del grup Popular que els pressupostos vigents a 
hores d'ara són els que va aprovar el Partit Popular i que l'actual govern ha heretat, i 
creu que no ha de recordar-li que el Partit Socialista no té majoria parlamentària, 
perquè si la tinguera faria tot allò que ha reivindicat quan estava en l'oposició, tal com 
ha fet el govern municipal de Mislata. Com a exemple, diu, es remunta al que va dir el 
grup socialista respecte als aparcaments quan estava en l'oposició, que era que quan 
governaren els donaria solució i que ha sigut un compromís complit. 
 
 Diu al Sr. López Bronchud que podrien dir als partidaris del Sr. Casado que 
recolzen la petició de donar als ciutadans de la Comunitat Valenciana el que li toca, 
tant respecte al transport com en moltes altres coses. 
 
 En relació amb les esmenes presentades pel seu grup, diu que les considera 
totalment assumibles pel proponent de la moció, perquè quan es parla d'actuar de 
forma immediata, o abans de setembre, entenen que no es pot exigir a finals de juliol 
que es facen determinades actuacions en el mes d'agost. Per això, diu, proposen que 
en el mes de setembre continuen treballant, perquè ja han iniciat aqueixos treballs. 
Afig que demana al Partit Popular que els ajude a aconseguir tirar endavant els 
pressupostos. 
 
 En la seua segona intervenció, el Sr. González Murgui diu que no entrarà a 
valorar opinions sinó que vol centrar-se en el tema que es debat i, en aquest sentit, 
Ciudadanos de la Comunitat Valenciana, a través dels seus diputats a Madrid, va 
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presentar una esmena als pressupostos generals de l'Estat per a aconseguir una 
inversió de deu milions d'euros que permeteren finançar una part del transport 
metropolità de València i que, encara que no siguen suficients, es tracta d'uns serveis 
per als que el Ministeri d'Hisenda no va contemplar ni un euro per a la ciutat de 
València, quan sí ho va fer per a Canàries, que percebrà 48 milions d'euros, Madrid, 
que percebrà 127 milions d'euros, o Barcelona, que percebrà 109 milions. 
 
 Recorda també que el govern de llavors va dir que no atendria la petició de la 
Comunitat Valenciana, ni al mig centenar d'alcaldes que demanaven 38 milions 
d'euros per a finançar el transport metropolità de València i, finalment, no va ser 
aqueix import però sí deu milions d'euros, gràcies a les esmenes presentades per 
Ciudadanos, ateses pel suport d'aquest grup als pressupostos generals de l'Estat de 
2018. 
 
 Assenyala que hui el que més li preocupa al seu grup és la inoperància 
d'aquesta entitat, i per això la moció que presenten està dirigida que es realitzen totes 
les seues funcions i accions, si no de manera immediata, sí, almenys, enguany, atés 
que hi ha mitjans econòmics i humans. 
 

En la seua segona intervenció, el Sr. Gil i Marín diu al portaveu del grup 
Popular que li estranya, atés que és una persona molt llegida i que treballa per a un 
mitjà de comunicació, que no haja llegit la premsa, ni tan sols la del dit mitjà, perquè si 
ho haguera fet haguera pogut observar que des del primer moment en què el Sr. 
Sánchez va ser investit com a President de Govern, els diputats de Compromís a 
Madrid van exigir el compliment de totes les reivindicacions realitzades quan estaven 
en l'oposició. 
 
 Assenyala que era necessari tirar el Partit Popular del Govern, perquè és el 
primer partit que ha sigut condemnat per corrupció, i va caldre acceptar aqueixos 
pressupostos, però Compromís ha continuat exigint una millora en el finançament i 
una millora en les inversions, i això és quelcom que esperen a partir, sobretot, dels 
pressupostos de 2019. Afig que, almenys, s'ha obtingut el compromís per part del 
Govern del Sr. Sánchez de que aqueixes inversions arribaran, i inclús es contempla la 
possible reforma del sistema de finançament, cosa en què quelcom hauran hagut de 
veure els diputats de Compromís. 
 
 Prossegueix dient que Compromís estarà expectant davant dels pressupostos 
de 2019 i que si els interessos dels valencians i valencianes no foren atesos es 
plantejarien el suport al govern. 
 
 Continua dient que el portaveu del grup Popular ha manifestat que no s'està 
tractant correctament el transport urbà i metropolità i que realment no s'està fent res, 
però vol destacar que el servei de l'EMT durant 2017 es va incrementar en nombre de 
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viatgers en un 2,32% respecte a l'any anterior i, si es retrotrauen al 2015, resulta que 
hi ha 7,5 milions de passatgers més que en l'últim any de govern de la Sra. Rita 
Barberá, és a dir, un increment de més del 8%; en relació amb el servei de metre 
València, l'increment de 2017 respecte al 2016 és de quasi el 2% i, en el cas 
d'Alacant, l'increment puja al 1,76%. Afig que, paral·lelament a això, s'ha aconseguit 
rebaixar l'ús del vehicle privat, la qual cosa i, almenys per a la seua organització 
política, és molt important pel medi ambient. 
 
 Finalitza dient que, no en va, Compromís és l'organització millor valorada pels 
valencians i valencianes a l'hora de defendre els interessos de la Comunitat. 
 
 En la seua segona intervenció el Sr. Lópéz Bronchud diu que és valencià i a ell 
no li han preguntat si Compromís li representa.  
 
 Quant a les bondats de l'EMT enumerades pel Sr. Gil i Marín, diu que no seran 
a València, i caldria preguntar al Sr. Giuseppe Grezzi  per què va demanar cinc 
vegades el que sol·licitava l'alcaldessa Rita Barberá. 
 
 En relació amb Metro-Valencia diu que, com ha manifestat anteriorment, si 
baixen a les andanes comprovaran com està costant 18 o 20 minuts agafar el metro 
de Palmaret o Rafaelbuyol.  
 
 Sobre l'afirmació que ha disminuït l'ús del cotxe diu que a ell, que no condueix, 
se li fa difícil anar a València, i imagina que per als que sí l'usen la situació ha de ser 
prou caòtica. 
 
 Prossegueix dient que el pressupost sí que estava aprovat, però va passar 
després pel Senat, que ho va tornar novament al Congrés, on ho podrien haver variat 
perquè ja tenien el govern d'Espanya. 
 
 Assenyala que és públic que ell va donar suport Soraya Sáez de Santamaría, 
que no ha aconseguit guanyar en el Congrés del Partit Popular, per la qual cosa el seu 
president és Pablo Casado i ell continuarà treballant en el Partit Popular a les ordes 
del seu president. Afig que, pel que siga, els mislaters no tenen fortuna a l'hora de 
triar, perquè hi ha qui s'ha equivocat amb Soraya i qui s'ha equivocat amb Ximo Puig i 
Susana Díaz, així com que, tot i que s'haja de felicitar Toni Gaspar per la Presidència 
de la Diputació, en el seu moment també se li va donar suport i també es va fallar. 
 
 Respecte a la moció que es debat, diu que el que el deixa atònita són les tres 
mocions presentades pel PSOE sobre les quals no ha dit res el portaveu de 
Ciudadanos. Afig que el que preocupa els socialistes és tot allò que obliga el Consell 
respecte dels ciutadans i ciutadanes, per això demanen canviar les paraules de la 
moció, perquè en l'exposició de motius es parla que no hi ha cap activitat, i volen que 
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es modifique i es diga que no hi ha gran activitat. També s'esmena la proposta que al 
setembre ja hi haja treball sobre la taula, i diuen que cal fer-ho abans de final d'any 
perquè l'estiu està per mig, però no es tracta que el treball es faça des de hui, sinó que 
hauria d'estar-se fent des d'octubre de l'any passat, per la qual cosa hi havia prou 
temps per a plasmar un treball que no s'ha vist per cap costat. Finalment, indica, 
plantegen que es retire l'expressió  “d'immediata” perquè la Presidència convoque el 
Consell d'Administració, quan aquesta expressió el que significa és que es faça sense 
que passe molt de temps, i el grup Socialista ho lleva de la presa d'acords com si els 
preocupara que es començaren a prendre mesures prompte. Afig que no entén per 
què no es vol que l'entitat metropolitana del transport es pose a treballar ja i per què 
cal canviar la moció, quan l'única cosa que fan és demanar al Sr. Ximo Puig sobre els 
problemes que tenen els valencians. 
 
 Per tot això, diu, el grup Popular votarà en contra de les esmenes presentades 
pel grup Socialista i votaran favorablement la moció presentada per Ciudadanos. 
 
 En la seua segona intervenció, la Sra, Martínez Mora diu que al llarg dels Plens 
s'han debatut mocions en què es reivindicaven solucions per a les deficiències del 
transport metropolità de l'àrea de València, i també de l'Horta. Afig que l'equip de 
govern, l'alcalde i ella com a portaveu han participat del passat i del present mandat i, 
com ha dit en la seua primera intervenció, en distintes reunions locals i autonòmiques, 
per a plantejar quina hauria de ser la realitat del transport metropolità, i també local, 
per la qual cosa és evident que el grup a què representa ha sigut actor i demandant de 
la cerca de solucions per a problemes del transport, que generen aquestes disfuncions 
entre la població de l'àrea metropolitana i de la capital, i més enllà de la Comunitat 
Autònoma entre el seu territori i altres àrees metropolitanes com poden ser la de 
Madrid, Barcelona, Canàries… 
 
 Assenyala que el debat que sempre s'ha plantejat des d'aquest govern ha sigut 
sempre reivindicatiu, aplicant un criteri de justícia i d'igualtat de drets dels ciutadans, al 
marge dels territoris o representació política, per la qual cosa és benvinguda la moció 
que presenta Ciudadanos per a aprofundir en un debat que ha de ser fructífer entre 
l'àrea metropolitana, i també a la Comunitat Valenciana, que precisa finançament i 
planificació del transport metropolità. 
 
 Prossegueix dient que la creació de l'entitat metropolitana del transport ha 
permés que en el segon semestre de 2017 es configure un nou àmbit instrumental que 
permet als municipis destacar i posar en valor les seues propostes, sense necessitat 
d'invocar l'anterior reivindicació d'un David mislater enfront d'un Goliat capitalí, que a 
vegades representava a l'Alcaldia de València i, altres vegades, al Govern que realitza 
els pressupostos a Madrid. Afig que aquest nou instrument que els ha donat la 
Conselleria d'Infraestructures permet parlar en igualtat de condicions amb altres ens 
locals i supralocals, la qual cosa suposa un avanç en què, diu, li consta que quelcom 
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ha hagut de veure l'alcalde de Mislata en la seua lluita i reivindicació del 
municipalismo. 
 
 Manifesta que, encara sabent que aquesta institució compleix a penes un any 
de vida, s'han realitzat actuacions i, de fet, el passat 18 d'abril se'n van anar a Madrid 
acompanyant alcaldes i regidors per a reivindicar aqueixa millora en el transport 
metropolità. Afig que es tracta de la defensa de la coordinació institucional en matèria 
del transport metropolità de l'àrea de València i, per tant, de la comarca. 
 
 Finalitza dient al Sr. López Bronchud que no s'esforce a fer un discurs 
parlamentari autonòmic i faça un discurs local perquè, com ha dit, no era de Casado, i 
aquest no el col·locarà. Reitera que ací s'està defenent el transport metropolità de 
l'àrea de València, de la comarca i del municipi de Mislata. 
 
 Pren la paraula el Sr. alcalde i diu que està molt orgullós que el president actual 
de la Diputació siga amic, i considera que a Mislata li anirà molt bé. 
 
 Prossegueix dient que si el tema del màster tomba a Casado arribarà Soraya, i 
llavors potser arriben coses bones a Mislata, perquè el Sr. López Bronchud haurà 
guanyat alguna vegada. 
 

Conclòs el debat, se sotmeten a votació les esmenes presentades pel grup 
PSOE, amb el resultat següent: 

- Esmena amb registre d'entrada 18074: És aprovada amb catorze vots 
a favor (grup PSOE i grup Compromís per Mislata), cinc vots en contra 
(grup Popular) i una abstenció (grup Ciudadanos-Mislata) 

- Esmena amb registre d'entrada 18076: És aprovada amb catorze vots 
a favor (grup PSOE i grup Compromís per Mislata), cinc vots en contra 
(grup Popular) i una abstenció (grup Ciudadanos-Mislata) 

- Esmena amb registre d'entrada 18077: És aprovada amb quinze vots a 
favor (grup PSOE, grup Compromís per Mislata  i grup Ciudadanos-
Mislata) i cinc vots en contra (grup Popular). 

 A continuació, se sotmet a votació el fons de l'assumpte i l'Ajuntament Ple, per 
unanimitat dels seus membres, va acordar aprovar la moció següent: 

Segons disposa l'article 1 del Decret 81/2017, de 23 de juny, del Consell, pel 
qual s'aprova el Reglament de l'Autoritat de Transport Metropolità de València 
(ATMV), sobre la naturalesa d'aquesta entitat: “l'Autoritat de Transport Metropolità de 
València és un organisme autònom de la Generalitat adscrit a la conselleria competent 
en matèria de transport, creat en virtut de l'article 90 de la Lev 13/2016, de 29 de 
desembre, de mesures fiscals, de gestió administrativa i financera, i d'organització de 
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la Generalitat, amb l'objecte d'exercir, en l'àrea de transport metropolità de València i 
en règim de cooperació institucional per a la gestió conjunta i coordinada les 
competències en matèria de transport públic regular de viatgers de la Generalitat i les 
dels municipis integrants de l'Àrea de Transport Metropolità de València que 
s'adherisquen mitjançant la delegació de les seues competències en matèria de 
transport urbà”. 

 Segons s'estableix en l'article 7.2.4°-c) de l'esmentat Reglament, en relació a la 
composició del Consell d'Administració de l'ATMV: “c) En representació de la resta de 
municipis adherits a l'Autoritat, la Federació Valenciana de Municipis i Províncies 
comptarà amb dues persones membres designades per l'òrgan competent segons la 
seua pròpia normativa." 

D'altra banda, l'article 2 del mateix text reglamentari, detalla les funcions de 
l'ATMV, entre les que es troben: 

- La planificació de les infraestructures per al transport públic de 
viatgers. 

- La planificació de xarxes i serveis públics de transport de viatgers, 
inclosa l'elaboració dels plans metropolitans de mobilitat sostenible del 
seu àmbit territorial, així com el seguiment, control i avaluació dels 
mateixos. 

- El disseny, l'aprovació i la gestió del règim tarifari dels serveis de 
transport de la seua competència. 

- La col·laboració i coordinació amb les administracions públiques en 
matèria d'activitat inversora en infraestructures de transport, 
ordenació del territori i gestió de tràfic i de circulació. 

 En últim terme, cal destacar el que disposa l'article 8.1 de l'esmentat 
Reglament, sobre les funcions del Consell d'Administració de l'ATMV, entre les 
mateixes, detalla aquelles que no són delegables en la Comissió Executiva i en la 
Dirección-Gerencia: 

- Aprovar la planificació de les xarxes i serveis de transport públic regular de 
viatgers, 

- Aprovar el règim tarifari dels serveis de transport públic regular de viatgers, 

- Definir i ordenar l'estructura de finançament, mecanismes i principis de 
coordinació i la seua gestió. 

 Ens trobem en l'últim any de legislatura a nivell autonòmic i municipal, i quasi 
un any després de l'instrument de desplegament reglamentari del funcionament intern 
de l'ATMV; no obstant això, en data de hui, no hi ha gran activitat d'aquesta entitat en 
relació a la majoria de les funcions descrites en el seu Reglament, especialment les 
referides a la planificació de les xarxes de transport, un pas previ i indispensable per a 
poder definir les necessitats econòmiques i organitzatives que resultaran per al seu 
funcionament. 
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 Per tot això s'acorda: 

 PRIMER. Que l'Ajuntament de Mislata, a través de la Federació Valenciana de 
Municipis i Províncies, inste els membres que representen als municipis de l'àrea 
metropolitana adherits a l'Autoritat, que sol·liciten a la Presidència de la mateixa que 
convoque al Consell d'Administració, per tal que puguen abordar-se, principalment, els 
punts següents: 

 La presentació del Pla Metropolità de Mobilitat Sostenible del seu àmbit 
territorial i la seua avaluació, d'acord amb la funció continguda en l'art. 2 del 
Reglament, abans de la finalització d'enguany. 

 La presentació definitiva del Pla plurianual de gestió que contemple el que 
disposa l'art. 19 del Reglament, de manera que els valencians puguen conéixer els 
recursos organitzatius i econòmics que requerirà l'entitat. 

 Que, al seu torn, es presente el Pla anual d'actuació per a aquest 2018 per part 
de la Dirección-Gerencia, entenent que aquest organisme autònom ha d'iniciar la seua 
activitat. 

 SEGON. Que l'Ajuntament de Mislata, a través de la Federació Valenciana de 
Municipis i Províncies, inste els membres que representen als municipis de l'àrea 
metropolitana adherits a l'Autoritat a què es garantisca el compliment de totes les 
funcions que l'ATMV té conferides en el seu Reglament ja enguany 2018. 
 
 A les 10.05 hores, per l'Alcaldia es disposa la realització d'un descans, 
reprenent-se la sessió a les 10.35 hores. 
 
 10. MOCIÓ DEL GRUP CIUDADANOS-MISLATA SOL·LICITANT QUE 
ONDEGE AL BALCÓ DE L'AJUNTAMENT LA BANDERA DEL COL·LECTIU LGTBI 

  
 Es dona compte del dictamen de la comissió informativa i de control d'Interior i 

Benestar Social, favorable a l'aprovació de la moció del grup Ciudadanos-Mislata 
sol·licitant que ondege en el balcó de l'Ajuntament la bandera del col·lectiu LGTBI. 

 
 Pren la paraula el portaveu del grup Ciudanos-Mislata, Sr. González Murgui, i 
dóna lectura a part de la moció i dels acords que la mateixa proposa. 
 
 Pren la paraula el portaveu del grup Compromís per Mislata, Sr. Gil i Marín, i 
diu que el Dia Internacional contra l'homofobía, la transfòbia i la bifobia ha sigut 
pràcticament invisible a Mislata i no s'ha fet cap campanya o activitat de 
sensibilització. No sap, diu, per què, si és perquè no es poden destinar recursos a 
qüestions que no reporten vots, però la realitat és que ni tan sols costava res, perquè 
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l'Ajuntament compta amb els mitjans necessaris per a haver fet alguna cosa per a 
commemorar aquest dia. 
 
 Considera que la visibilització de la  lgtbfobia és només una qüestió de voluntat 
política, i ha quedat  clar que no existeix en el govern municipal de Mislata. En aquest 
sentit, diu que en municipis on governa Compromís, a través de la regidoria d'Igualtat, 
es fan coses com penjar la bandera, s'ha participat en programes de ràdio i s'han 
realitzat campanyes més intenses de sensibilització, amb la participació d'instituts i 
associacions veïnals. 
 
 Anima que l'Ajuntament de Mislata faça visible una realitat que pateixen milers 
de persones i a través de xicotetes accions es puga canviar la societat en aquest 
sentit. 
 
 El grup Popular no fa ús de la paraula. 
 
 Per part del grup PSOE, pren la paraula el Sr. Moreno Porcal i diu que fa vint-i-
huit anys, un 17 de maig de 1990, l'OMS va retirar del seu llistat de malalties mentals 
l'homosexualitat i, per tant, no es considerava com a persones malaltes a aquelles 
persones que amaven d'una forma diferent de l'heteronormativa instal·lada en la 
societat; des d'aqueix dia l'orientació sexual ja no era una malaltia mental. 
  
 Prossegueix dient que les pressions realitzades pels col·lectius LGTBI, així com 
els avanços i estudis en aquesta matèria van desmuntar el mite que les persones amb 
una opció sexual diferent de l'heterosexual eren malaltes. La castració química i 
descàrregues elèctriques per a vincular determinades imatges al dolor, inclús l'ús de la 
lobotomía en persones homosexuals, eren pràctiques habituals, i que EE.UU el 
Tribunal Suprem, no fa tant temps, exactament des de 2015, va prohibir. 
 
 Continua dient que, desgraciadament, hui en dia es poden continuar veient en 
llibreries manuals per a curar l'homosexualitat, o a determinats personatges que fan 
apologia de l'odi, quan l'orientació sexual ni s'apega ni es transmet, simplement s'és, i 
açò és quelcom personal, que no s'ensenya en les aules, sinó que es viu i és 
indiferent a la tipologia familiar. En aquest sentit, diu, l'eliminació de l'homosexualitat 
com a malaltia significava que ja no hi havia motiu per a sotmetre les dites persones a 
tractaments específics per a reconduir la seua conducta o realitzar internaments en 
centres psiquiàtrics amb persones que patien trastorns mentals reals. 
 
 Afirma que el 17 de maig no es reivindica l'eliminació de l'homosexualitat com a 
malaltia, sinó la no-discriminació per raó de l'orientació sexual i de la identitat de 
gènere, deixant fora altres aspectes com l'expressió de gènere o el sexe biològic, que 
es troben representats el 28 de juny, Dia Internacional de la LGTBI. Afig que centrar-
se únicament a un dia per a commemorar l'eliminació de l'homosexualitat com a 
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malaltia mental i no commemorar o reivindicar altres aspectes de la diversitat sexual al 
grup socialista li pareix insuficient. Per això, diu, han presentat una esmena que 
engloba tots els aspectes de la diversitat sexual, perquè volen que tot allò que no 
estiga tan visible, es trobe també representat. Així, diu, la diversitat sexual pot veure's 
diferenciada entre la identitat de gènere, el sexe biològic, l'expressió de gènere i 
l'orientació sexual, mentres que la moció presentada inicialment només es referiria a 
l'orientació i a la identitat de gènere, deixant per tant el sexe biològic, és a dir, 
persones que poden considerar-se barons pel sexe que se'ls ha atorgat des del 
naixement, dones, pel sexe que se'ls ha atorgat des del naixement, o intersexuals, 
persones que tenen aparell reproductor masculí i femení o masculí amb gònades 
femenines i que, per tant, tampoc estarien representades en aquesta moció i en 
aquest dia. 
 
 Per això, diu, el grup Socialista considera que la millor forma de reivindicar la 
llibertat de la diversitat sexual és englobar tots els col·lectius, perquè si només 
s'utilitzen els col·lectius del 17 de maig no s'hi veurien representats. Afig que per al 
Partit Socialista la defensa dels drets de les persones LGTBI va en el seu ADN, va ser 
el primer partit que va legislar perquè les persones del mateix sexe pogueren 
contraure matrimoni, els primers que van incloure a les parelles lesbianes en la 
reproducció assistida i que han tornat a introduir, perquè altres que diuen defendre la 
diversitat sexual després restringeixen dites dretes, i també han sigut els primers que 
han aprovat lleis autonòmiques en defensa del col·lectiu LGTBI, perquè el Partit 
Socialista fa polítiques genèriques que afecten la majoria i específiques que beneficien 
a les minories. 
 
 Explica que l'Ajuntament treballa amb col·lectius LGTBI, encara que el portaveu 
del grup Compromís no tinga molt coneixement del que es treballa, i la regidoria de 
Joventut té el programa Valoracció, que ha sigut premiat per la Federació Valenciana 
de Municipis i Províncies, que inclou el programa Diversia que ensenya a la joventut 
tots els aspectes de la diversitat sexual. 
 
 Per això, diu, el grup socialista proposa que el 28 de juny, dia en què es 
commemora el Dia Internacional de l'Orgull LGTBI, es commemore la lluita contra la 
fòbia a totes les persones que engloben els distints col·lectius, per a no deixar fora 
persones intersexuals o amb una expressió de sexe diferent de la comunament 
adaptada. 
 
 En un segon torn d'intervenció, el Sr. González Murgui diu que Ciudadanos-
Mislata accepta l'esmena presentada pel grup Socialista. Afig que són certes les 
manifestacions realitzades pel portaveu de Compromís per Mislata sobre que el dia 17 
de maig no es va celebrar a Mislata, mentres que sí es va celebrar en altres 
poblacions. 
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 En la seua segona intervenció, el Sr. Gil i Marín afirma que en cap moment ha 
dit que no es faça res, sinó que no es va fer res el dia 17 de maig. 
 
 Quant a l'esmena presentada pel grup PSOE diu que considera que són 
compatibles amb els punts que proposa en la seua moció Ciudadanos, per la qual 
cosa considera que es tractaria més d'una esmena d'addició que de substitució però, 
atés que el proponent acceptar l'esmena, Compromís no pot fer el contrari. 
 
 Pren la paraula el portaveu del grup Popular, Sr. López Bronchud, i diu que 
volien veure quina era la posició del regidor de Ciudadanos davant de l'esmena 
presentada pel grup Socialista, que canvia radicalment la presa d'acords que 
proposava Ciudadanos, però han pogut comprovar que al Sr. González Murgui li dóna 
igual i que a l'únic que pot preocupar és que un dia votà a aquest partit, que es troba 
que en aquest Ajuntament hi ha un regidor número quinze a què li donen igual inclús 
les coses que presenta el seu propi grup. 
 
 Prossegueix dient que en el punt set, respecte a la denominació de carrers, el 
grup Popular va fer unes propostes que s'han negociat, i després de la dita negociació 
han retirat les esmenes després d'arribar a un acord entre les dues parts, per la qual 
cosa entén que si el regidor de Ciudadanos estava disposat que se li esmenara la 
totalitat de la moció el normal haguera sigut reconéixer que s'havia arribat a un acord 
amb el regidor Ximo Moreno o amb l'equip de govern i, conseqüentment, retirar la 
moció del punt de l'orde del dia i no fer perdre el temps a tots, als regidors que estan 
ací assentats i als ciutadans que segueixen aquest Ple, ja siga ací o a sa casa. Afig 
que Ciudadanos ha presentat una moció que el PSOE esmena i que el que proposen 
en la mateixa està aprovat en una moció d'Esquerra Unida del 14 de juny de 2012 
que, entre altres punts, va proposar: “El Ple de l'Ajuntament de Mislata acorda que 
enguany i els successius anys s'instal·le la “bandera arc iris” a la fatxada de 
l'Ajuntament el dia 28 de juny, dia de l'orgull LGTBI, com a forma de reivindicar i 
normalitzar la igualtat”, que té el mateix contingut que l'esmena presentada. Afig que 
la dita esmena es va aprovar en el Ple celebrat el dia 28 de juny i des d'aquell dia ja es 
fa el que l'esmena proposa. 
 
 Assenyala que açò està en la línia del que ha dit moltes vegades, i així, suposa 
que al setembre, per exemple, caldrà portar propostes perquè Mislata tinga un carrer 
major … i creu que si es continuen portant a debat del Ple coses que ja existeixen 
s'està fent perdre el temps a la gent i la imatge que es dóna és que no saben les 
coses que ja es tenen en el poble, perquè es tracta d'una moció datada el 14 de juny 
de 2012 que va presentar el Sr. García de la Mota i comprometia a dotze punts 
distints, com recordarà la Sra. Martínez Mora, que ja era portaveu del seu grup. 
 
 Anuncia que votaran a favor per qüestió de coherència, perquè ja la van votar a 
favor l'any 2012, fa sis anys en aquest mateix Saló de Plens. 
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En la seua segona intervenció, el Sr. Moreno Porcal diu que l'esmena que ha 

realitzat el PSOE no és que únicament es penge la bandera de l'orgull LGTBI el dia 28 
de juny, sinó que el tema és que quan es parla de temes sensibles o de temes socials 
s'ha d'aprofundir un poc més, perquè l'orgull LGTBI el 28 de juny ve d'uns disturbis 
que no afectaven el col·lectiu homosexual sinó al col·lectiu transsexual, i va ser un 
moment en què la societat civil va dir basta ja, i el 17 de juny s'elimina l'homosexualitat 
com a malaltia mental, per la qual cosa són aspectes distints, i el que es diu en 
l'esmena es referix a aprofitar el 28 de juny, dia de l'orgull LGTBI, que representa a  
tots els col·lectius socials de la diversitat sexual, no sols identitat de gènere i 
orientació sexual, sinó també l'expressió de gènere, el sexe biològic. 
 
 Per això, diu, des del govern s'ha fet una esmena per a commemorar el dia 28 
de juny, a més de l'orgull LGTBI, contra totes les fòbies que hi ha contra la diversitat 
sexual. 
 

 Conclòs el debat, se sotmeten a votació l'esmena presentada  pel grup PSOE 
(R.E. 18102), que s'aprova per unanimitat. 

 
 A continuació, se sotmet a votació el fons de l'assumpte i el Ple de 

l'Ajuntament, per unanimitat dels seus membres, acorda aprovar la moció següent: 

Desafortunadament hui 17 de maig de 2018, he pogut comprovar que en 
l'ajuntament de la meua ciutat, no ondeja la bandera que visibilitza al col·lectiu LGTBI i 
per tant entenc que no s'ha unit - per la raó que siga, que no entre a valorar - a la 
celebració, hui 17 de maig, del Dia Internacional contra l'Homofobia, la Transfòbia i la 
Blfobia, que commemora l'eliminació de l'homosexualitat de la llista de les malalties 
mentals per part de l'Assemblea General de l'OMS l'any 1990. 

L'orientaciósexual i la diversitat afectiu sexual és una font de discriminació, 
quan és una circumstància natural dins de la diversitat de les persones "Des de. 

Ciudadanos estem compromesos amb l'impuls i avanç de totes les mesures 
destinades a eradicar la desigualtat i discriminació de qualsevol tipus i pel que fa a les 
qüestions de gènere, contribuirà a promoure una educació per a la Igualtat des de la 
Infància, que s'ha de fomentar des dels àmbits familiars, escolars i institucionals. 

Lamentablement, l'orientació sexual i la identitat de gènere continua sent 
objecte de persecució legal en molts països, com constaten els informes d'ILGA i 
d'Amnistia Internacional que assenyalen que l'homosexualitat està perseguida en 78 
països, i castigada amb pena de mort a Afganistan, Brunei, Iran, Mauritània, Pakistan, 
Aràbia Saudita, Sudan, Iemen, i parts de Nigèria i Somàlia. 
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La protecció dels menors i el major desenrotllament de les persones ha de ser 
una prioritat absoluta, per al que hem d'impulsar mesures que garantisquen que els 
centres educatius siguen espais segurs per a la diversitat sexual. 

"El nostre suport a tots els activistes LGTBI que han sigut agredits, perseguits, 
empresonats i inclús assassinats per defendre els drets humans i solidaritat amb els 
que reclamen el fi de la penalització de a homosexualitat, la transsexualitat i la 
bisexualitat en tot el món" 

"Encara estem lluny d'aconseguir la igualtat real per a les persones lesbianes, 
gais, transsexuals, bisexuals i intersexuals". 

Per tot això i amb independència que el 28 de juny haja sigut declarat dies 
internacional del "orgull LGTBI" hui 17 de Maig, entenem que també hauria d'ondejar 
durant 24 hores en el balcó de l'ajuntament a bandera de l'arc iris en commemoració 
d'aquesta efemèrides i en solidaritat amb la lluita d'aquest col·lectiu d'hòmens i dones. 

 Per tot això s'acorda : 

1. Que l'Ajuntament de Mislata commemore en el dia de l'Orgull LGTBI el 28 de 
juny, la diversitat sexual en tots els seus àmbits, incloent-hi la celebració de 
l'eliminació de l'homosexualitat i transsexualitat com a malaltia per part de 
l'OMS. 

2. Que es comuniquen aquest acord a les associacions de Mislata, així com a tots 
els Mitjans de comunicació en especial als de titularitat municipal perquè se'n 
facen ressò. 
 

11. MOCIÓ DEL GRUP COMPROMÍS PER MISMATA PER A LA 
IMPLANTACIÓ TOTAL I EFECTIVA DE LA TRANSPARÈNCIA I EL BON GOVERN 
A MISLATA 

 

Es dona compte del dictamen de la comissió informativa i de control d'Interior i 
Benestar Social favorable a l'aprovació de la moció del grup Compromís per Mislata 
per a la implantació total i efectiva de la transparència i el bon govern a Mislata, així 
com de les esmenes presentades pel grup PSOE (R.E. 18078 i 18079). 

 
Pren la paraula el portaveu del grup Compromís per Mislata, Sr. Gil i Marín, i 

diu que el passat mes de maig l'equip de govern va traure una nota de premsa en què 
destacava que una plataforma independent denominada  DYNTRA situava a  Mislata 
com el municipi més transparent de la Comunitat Valenciana. A més, en la dita nota 
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de premsa el propi Sr. Fernández Bielsa afirmava que la transparència és un dels 
aqueixos d'aquest govern municipal i que volien continuar destacant en aquest sentit.  
 
 Continua dient que alguns dels ítems que s'inclouen la plataforma s'estan 
incomplint per part del govern municipal i, per això, demana que es posen en marxa 
per a anar en la línia de les paraules del Sr. alcalde. 
 
 A continuació, llig els acords proposats per la moció. 
 
 Pren la paraula el portaveu del grup Ciudadanos-Mislata i diu que el seu grup 
està d'acord amb l'esperit i la forma de la moció i que el seu vot serà favorable, i açò, 
afig, no li compromet a ser el número dos de la candidatura de Compromís, com 
abans era el número quinze perquè votava a favor de la proposta que havia fet el 
regidor Ximo Moreno. 
 
 Pren la paraula el Sr. Gil i Marín i diu que el tema de la comunicació és molt 
important per al seu grup, perquè a vegades l'equip de govern s'oblida de que 
l'oposició també forma part de la Corporació municipal i que són càrrecs polítics triats 
pels veïns de Mislata, que  tenen uns drets, així com el govern té unes obligacions, i 
que se'ls ha d'informar de qualsevol cosa que ocórrega en el municipi. Afig que no és 
possible que se'ls informe amb vint-i-quatre hores d'antelació d'actes de què tenen 
coneixement setmanes, abans perquè dóna la sensació que el que pretenen és alterar 
les seues agendes i que en la mesura que siga possible l'oposició no aparega per cap 
costat, com en el cas de l'última Fira de medi ambient que s'ha celebrat, perquè 
encara que podrien al·legar que qui l'organitza és l'empresa pública NEMASA, 
aquesta empresa també la controlen. 
 
 Prossegueix dient que, respecte a la informació, no publiquen les notícies 
referides a les actuacions de l'oposició relacionades amb el control de la gestió del 
govern, quan hi ha ítems que es compleixen gràcies a l'activitat de l'oposició, com per 
exemple la retransmissió dels plens en streaming, que va ser una proposta de 
Ciudadanos, o  la publicació de les actes de les comissions informatives, que va ser 
una proposta del seu grup, però d'açò no hi ha cap referència en la nota de premsa ni 
en els mitjans públics municipals, i per això pregunta on està la transparència. 
 
 Quant a l'agenda institucional de l'alcalde, diu que encara que el grup socialista 
ha proposat quelcom diferent en la seua esmena, li pareix bé i la votaran a favor. Afig 
que és una de les reivindicacions de la mateixa ciutat per a saber què es fa i de què 
es parla i que, tot i que en aparença pot paréixer una qüestió menor, en realitat té 
molta importància, perquè hi ha polítics que tenen prou tendència a reunir-se amb 
persones cèlebres del món empresarial, la qual cosa no està malament, però sempre 
que es faça públic, perquè en cas contrari pareix que s'està ocultant quelcom els 
ciutadans. 
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 Prossegueix dient que el PSOE ha presentat una segona esmena a la moció 
que espera que expliquen, perquè han tornat a fer quelcom que ja han fet altres 
vegades, que és donar la volta a les propostes que altres grups presenten ací, perquè 
mentres la moció proposa que l'Ajuntament de Mislata publique en els mitjans de 
comunicació municipals notícies sobre les actuacions de l'oposició, que és 
precisament un dels ítems assenyalats en aqueix estudi que l'equip de govern no 
compleix, la qual cosa proposa l'esmena que l'Ajuntament publique les preguntes de 
control dirigides al govern per part de l'oposició.  
 
 En aquest sentit, diu que les actuacions de l'oposició no es limiten 
exclusivament a formular preguntes de control, sinó que també fan propostes, precs, 
presenten mocions, esmenes, revisen expedients i proposen qüestions que parteixen 
de la mateixa ciutadania. Afig que també els agradaria saber a què es refereixen quan 
parlen de preguntes de control, si es tracta de les preguntes que es fan en Ple, les de 
l'apartat de precs i preguntes, les que realitzen per escrit o les de les comissions 
informatives, i els recorda que en els Plens només es permet realitzar una pregunta 
per regidor, quan hi ha sentències que diuen que cinc minuts i vint preguntes suposa 
conculcar un dret, i ací només es permeten dos minuts, per la qual cosa el Sindic de 
Greuges va recomanar que es canviara aqueix punt del ROM. 
 
 Continua dient que en l'esmena no es diu on es publicaran aqueixes preguntes 
de l'oposició, mentres que en la moció sí es proposa que es publiquen en els Mitjans 
de comunicació municipals. Afig que pareix que temen que els ciutadans s'assabenten 
que tenen un govern autoritari i sense projecte polític, i que han convertit els Mitjans 
de comunicació municipals en el seu propi Canal 9 i el que es té a Mislata en realitat 
és el “NODO de Bielsa”, perquè es tracta d'uns mitjans que invisibilizan l'oposició i 
s'han convertit en l'aparell de propaganda d'un govern que pareix cada vegada més 
autoritari i que ha convertit la majoria absoluta en un govern dèspota i absolutista. Cal 
recordar, diu, el Canal 9 de Camps i Zaplana, que mostrava el món meravellós i idíl·lic 
que era la Comunitat Valenciana, ocultant totes les seues misèries, que amb el temps 
es va descobrir que eren moltes. A Mislata, diu, el Sr. Fernández Bielsa controla els 
Mitjans de comunicació i fa creure que Mislata és una ciutat d'ensomni, festiva, social, 
allunyada dels problemes de la resta del món… quan en realitat, mentres en els seus 
mitjans de propaganda, pagats amb diners públics, el Sr. alcalde descriu com és de 
meravellosa Mislata, hi ha un greu problema de desinformació, perquè, per exemple, 
s'oculta que el govern retira subvencions a associacions que no són del seu grat, 
s'oculta que les contractacions de l'empresa pública continuen sent igual d'opaques o 
més que en l'època del Partit Popular, que té uns serveis col·lapsats, que pateix un 
greu problema de massificació, que hi ha moltes vivendes deshabitades que 
s'hagueren pogut rehabilitar per a destinar-les a l'ús social, i que des que el Sr. 
Fernández Bielsa és alcalde no ha fet una altra cosa que pujar els impostos, ja siga 
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l'IBI o les taxes municipals. Aquesta, diu, és la realitat que no apareix en els Mitjans de 
comunicació públics. 
 
 Afirma que ell no espera molt d'aquest govern, perquè no té idees ni projecte 
polític i només aspira a perpetuar-se en el poder, encara que siga a través de l'engany 
i la manipulació. Afig que no poden posar la institució, que està formada per tots els 
partits, al servei seu i que açò ha de canviar i canviarà. 
 
 El Sr. alcalde li diu que per a això hi ha eleccions en què els ciutadans opinen i 
voten, i això és democràcia. Afig que no entrarà en la seua provocació de comparar-li 
amb Camps o Zaplana. 
 
 Pren la paraula el portaveu del grup Popular, Sr. López Bronchud, i diu que el 
Sr. alcalde ha afirmat que la democràcia és que els veïns voten i trien, però als 
ciutadans cal donar-los tota la informació, i no una informació esbiaixada que només 
permet que es conega una part d'aqueixa Mislata idíl·lica que anuncia en els seus 
Mitjans de comunicació, en les seues xarxes socials o en les seues campanyes que 
paguen entre tots. És a dir, als ciutadans cal donar-los les ferramentes perquè puguen 
exercir un discurs crític. 
 
 Prossegueix dient que és l'enèsima vegada que parlen de transparència i bon 
govern, i creu que és un discurs que cau en sac foradat i no serveix de res. Afig que hi 
ha un problema molt greu, i és que els grups de l'oposició presenten mocions, el grup 
que governa presenta esmenes que canvien radicalment el contingut de les mateixes 
i, al final, cal aprovar el que el grup Socialista vol, com torna a passar hui. Açò, diu, és 
una falta de respecte absoluta al treball de l'oposició, i encara que puga entendre que 
un pot actuar en la vida amb major o menor arrogància o prepotència, la qual cosa 
passa en aquest municipi és que amb els seus catorze regidors han fet un corró 
continue per a esclafar als que estan en minoria. Aclareix que són els veïns els que 
els han deixat en minoria i que això ho té molt assumit però, com a veí de Mislata, la 
qual cosa demana és que actuen amb rigor, que hi haja projecte per al seu poble i que 
tinguen una democràcia del segle XXI. 
 
 Prossegueix dient que tornen a veure el que ja han vist les vegades anteriors: 
que un grup de l'oposició presenta una moció, el grup socialista l'esmena per a canviar 
el contingut, i encara que acabarà aprovada, donarà igual perquè es ficarà en el calaix 
de l'oblit i mai més es tornarà a saber d'açò, perquè no es porta a la pràctica. Afig que 
la realitat és que a l'oposició se l'enrotlla tots els dies, i amb això també a la 
ciutadania, atés que tots representen a la ciutadania, tant la que aplaudeix les seues 
grans gestes com a aqueixos veïns que els ixen contestadors i els diuen en les xarxes 
socials que estan llevant places d'aparcament, que Mislata està bruta, que cal acabar 
amb la plaga de panderoles, que s'està malgastant els diners en canvis de carrers 
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innecessaris i que han pujat els impostos d'amagat, que s'eliminen de les xarxes 
socials. 
 
 Assenyala que es van comprometre a portar a Mislata les pràctiques de bon 
govern, i pregunta que quins s'han portat a la pràctica perquè els plens apareixen 
tallats, com han assenyalat diverses vegades; no hi ha cap foto ni d'ell ni dels seus 
companys de grup en la revista municipal; ni una entrevista en la tele del municipi o en 
la ràdio, la qual cosa és molt habitual en qualsevol altre lloc. En aquest sentit, diu que 
Àpunt ha tornat a obrir la ràdio i la televisió pública i tots els polítics passen per les 
seues instal·lacions, cosa que ací no passa, entre altres coses perquè fa més d'un 
mes que se'n va anar el director de Mitjans de Comunicació i en l'oposició segueixen 
sense saber qui cobreix aqueixa vacant. 
 
 Afirma que a l'equip de govern la transparència li produeix picors, i es 
mantenen, com ha dit abans, amb arrogància i prepotència, usant mitjans de tots en el 
seu profit personal i negant la realitat a base de xarxes socials i de Mitjans de 
comunicació que paguen tots. 
 
 Diu a la Sra. Martínez Mora que dirà que el seu discurs és parlamentari, però ell 
parla com se li ha educat, i no vol més que continuar representant el seu poble tot el 
temps que puga i fer-ho des dels valors i principis que defén. 
 
 La moció, continua, demanava al govern que l'oposició tinguera coneixement 
dels actes institucionals que es realitzen a Mislata perquè, lamentablement, no la 
tenen, encara que hi ha alguns regidors que els inviten als actes, cosa que agraeix, 
però allò més habitual és que l'oposició no sàpia què passarà en el seu municipi, i 
quan pregunten en les comissions se'ls respon que miren l'agenda que per a quelcom 
està penjat en la web, i aquesta no és la manera d'informar, perquè hi ha a qui se li ha 
millorat la nòmina perquè es fera càrrec del protocol de l'Ajuntament i aquesta persona 
brilla per la seua absència. Afig que açò és una falta de respecte a l'oposició, una falta 
de respecte a la institució i, per tant, a tots els veïns de Mislata. 
 
 Prossegueix dient que poden disfrutar la majoria absoluta com si foren xiquets 
per a fer i desfer al seu capritx, i que ell té un respecte absolut per la democràcia i pel 
paper que el govern representa, però també pel paper que representa l'oposició, i li 
agradaria tindre en el seu poble un alcalde i un govern que jugaren amb totes les 
regles de la democràcia, amb la transparència i amb el bon govern però, 
lamentablement, després de set anys de govern els han demostrat que les seues 
formes són altres. 
 
 Assenyala que en el Ple de febrer de 2017 es va aprovar que es publicaren en 
la web municipal les actes de les comissions, i en l'àrea d'Urbanisme, que presideix la 
Sra. Martínez Mora, des de gener no s'han publicat en aqueixa pàgina web que ha 
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sigut premiada per la seua transparència, i en la comissió d'Interior no hi ha ni una 
sola acta pujada a la web des de l'any passat, per la qual cosa els veïns que tinguen 
interés a saber com funciona l'Ajuntament o quines respostes dóna el govern a la 
fiscalització de l'oposició no podran saber que no responen a les preguntes que fa 
l'oposició. Per això, diu, encara que els hagen donat molts títols de transparència, no 
hi ha més que estar en l'oposició per a saber la falta de transparència absoluta amb 
què governeu. Afig que estan vivint una legislatura buida de contingut en les 
comissions i en els mateixos plens, on es tira de decret o de Junta  de Govern Local 
perquè la informació de què disposa l'oposició siga mínima. Ací, diu, no es debaten 
temes d'interés per als mislaters, i quan es fa es resolen amb una portada o amb una 
aprovació que se soterra després perquè no servisca per a res, i entenen el diàleg 
com que l'altra part ha d'acceptar sempre el seu discurs únic, però alguns no 
combreguen amb la repetició que el govern ha seguit a Mislata d'una crisi econòmica, 
quan els pugen l'IBI d'amagat i continuen pagant la taxa TAMER que van prometre 
llevar. 
 
 Finalitza dient que el govern municipal fa com el circ romà, anuncia concerts 
d'Andy Lucas per a festes, mentres lleven places d'aparcament, canvien voreres cada 
dos per tres sense justificació, o els contenidors amb el consegüent gasto, i açò no és 
transparència democràtica. 
 
 Pren la paraula la portaveu del PSOE, Sra. Martínez Mora, i pregunta als grups 
si coneixen la Llei 19/2013, la Llei 2/2015, perquè són les dues lleis que s'estan 
tractant en aquesta moció. Aquesta última, diu, és la llei de Transparència i Bon 
Govern de la Comunitat Valenciana. 
 
 Diu que la moció que porta Compromís trasllada en el seu enunciat una 
implantació efectiva del concepte de transparència i de bon govern, i que considera 
que no cal recordar que en aquest plenari s'ha parlat moltes vegades de transparència 
i que ella personalment s'ha referit a aquest tema i ha intentat que tot el que haja que 
penjar-se es penge i, diu, en relació a la referència sobre la comissió d'Urbanisme, 
demà mateix parlarà amb el treballador responsable per a demanar-li explicacions 
sobre per què no ha fet el seu treball, perquè ella no penja personalment les actes, 
perquè no dóna més de si, ja que dedica totes les hores que pot a treballar per aquest 
municipi. Afig que en la pròxima comissió es donaran explicacions de per què no s'han 
penjat les actes, perquè no ha sigut orde de l'equip de govern. 
 
 Prossegueix dient que en la moció, en definir la Llei de Transparència de 2013, 
destaca com un element determinant en la busca d'aquest objectiu l'accés a la 
informació pública i a les normes de bon govern com a aqueixos determinants de tota 
acció política. Respecte d'això, es remet al passat Ple de 27 d'abril de 2017, en el que 
es va tractar el tema de la transparència i bon govern, estenc ella, com a portaveu, ja 
els va avançar que publicarien el nivell de transparència de l'Ajuntament de Mislata, 
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perquè estan compromesos amb ella i se la creuen. De fet, diu, es van comprometre a 
crear un departament-direcció de secció dedicada a la transparència, i així ho han fet. 
 
 Assenyala que per a alguns representants polítics la transparència pareix un 
calaix de sastre, però per al govern no ho és, i a més de portaveu del govern, ella 
ostenta la delegació de transparència i bon govern, i ha sigut un objectiu del govern, i 
especialment d'ella, incentivar i millorar, en la mesura de les possibilitats, el nivell de 
transparència de l'acció política, cosa que han fet en l'elaboració d'uns pressupostos 
sostenibles i creïbles, en la reducció d'un deute que comença ara a permetre'ls un cert 
marge de maniobra, en l'adequació d'uns serveis públics més eficaços i eficients, així 
com en la gestió de la transparència de l'actuació política. En aquest sentit, diu que vol 
felicitar el personal de la casa que, segons les directrius que marca el govern, fa 
possible que aquest Ajuntament siga un referent.  
 
 A continuació, mostra un llistat que col·loca al municipi de Mislata com el primer 
en transparència dels municipis de la Comunitat Valenciana. Afig que, com diu el Sr. 
alcalde, les persones ocupen el lloc central de la seua acció política o, com diu la Llei, 
la ciutadania és el subjecte actiu de tota acció política. Són dues afirmacions, diu, que 
reivindiquen el mateix i que posen de manifest que Mislata compleix amb aqueix nivell 
de transparència. 
 
 Prossegueix dient que la transparència no ha de ser un brindis al sol, i tampoc 
un concepte que ara aquest de moda, tampoc es tracta només de complir amb els 
ítems que marca la plataforma que valora aqueixos percentatges, sinó que la 
transparència va més enllà i ha de plasmar-se baix criteris i ítems de naturalesa 
objectiva i que puguen ser comprovables i identificables. Per això, diu, en el seu segon 
torn explicarà les esmenes que el seu grup ha presentat i que van encaminades a fer 
objectivables les demandes que la moció planteja i a millorar encara més aqueix índex 
de transparència. 
 
 El Sr. González Murgui no intervé en segon torn. 
 
 Pren la paraula el Sr. Gil i Marín i diu que ell sí que vol parlar de transparència i 
que el 18 d'octubre de 2016 va sol·licitar factures de les festes populars del dit any i 
encara les continua esperant; que va sol·licitar còpia de l'expedient d'alcalde de barri 
el 13 de desembre de 2016 i ho segueix esperant; que el 5 de maig de 2017 va 
sol·licitar la relació de contractes amb Culturama i la continua esperant. Diu a l'equip 
de govern que són tan transparents que, quan es fan preguntes sobre inauguracions, 
responen que no saben res, i l'endemà es troben amb la sorpresa que l'anuncien a so 
de bombo i platerets pels mitjans de comunicació, i tan transparents que porten més 
de sis mesos esperant còpia de la Memòria de l'activitat Mislata 22.02, i que porten 
més de cinc mesos preguntant per les liquidacions de les plusvàlues de 2017, pel 
nombre total de reclamacions i quantes d'elles s'han resolt favorablement, i més de 
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dos mesos preguntant si s'ha sol·licitat permís per a la instal·lació dels bous i 
continuen esperant, així com que quan el grup de Compromís va presentar una 
proposta perquè s'adheriren al codi de bon govern de la Comunitat Valenciana van 
votar en contra. 
 
 Prossegueix dient que en el butlletí d'informació municipal de l'època de Sr. 
Corredera Sanchis es pot observar que almenys els portaveus de l'oposició estaven 
continguts en el mateix amb les seues dades i correus electrònics i, d'altra banda, el 
diari de sessions també s'incloïa en el dit butlletí, mentres que actualment de l'oposició 
no ix absolutament res. Afig que si es compara amb butlletins de municipis de la 
comarca com Aldaia, Albat, Alaquàs, Alfafar, Benetússer, Beniparrell, Manises, 
Massanassa, Paiporta, Picassent i Quart de Poblet, en els que governa el Partit 
Socialista, en tots té espai l'oposició, i només a Picanya, on també governa el seu 
partit amb majoria absoluta, no apareix l'oposició. Afig que en l'últim butlletí de Mislata, 
que té vint pàgines, la foto del Sr. alcalde apareix vint-i-nou vegades, quan es tracta 
d'una revista que costa als ciutadans de Mislata més de vint mil euros a l'any, i diu al 
Sr. Fernández Bielsa que si li agraden tant les fotos li regalarà un àlbum Hofmann que 
pagarà amb la seua butxaca i no amb els impostos que paguen els ciutadans. 
 
 Afirma que li preocupa la deriva d'aquest govern i que, si el que vol el Sr. 
alcalde és assemblar-se a Zaplana, ho està aconseguint, i li demanaria que deixara 
d'utilitzar els mitjans públics per a fer-se propaganda, i li suggereix que si vol seguir 
amb aquest Butlletí li canvie el nom i ho pague amb els diners del seu Partit, ja que es 
tracta d'un Butlletí de propaganda, i no d'informació municipal 
 
 Finalitza dient que el govern municipal és opac i oculta informació a l'oposició i 
als mateixos ciutadans de Mislata, que utilitza els fons públics de forma absolutament 
partidista, que el poc que avança en transparència és gràcies al control que realitza 
l'oposició i en definitiva un govern allunyat de l'esperit democràtic i plural que hauria 
de ser una institució com l'Ajuntament de Mislata, perquè han posat aquesta institució 
al servei del partit i no de la ciutadania. 
 
 En la seua segona intervenció, el Sr. López Bronchud diu que en aquesta 
moció el que es demana és que l'oposició tinga coneixement dels actes que es 
realitzen al municipi, que es publiquen les actuacions dels membres de l'oposició 
relacionades amb el control de la gestió del govern i que l'Ajuntament de Mislata 
publique l'agenda institucional de l'alcalde, i tot açò es resolia amb dues frases, i el 
govern podia haver dit que són els primers en transparència de la Comunitat 
Valenciana però que cal millorar en aquesta qüestió, per la qual cosa els van a facilitar 
l'agenda i faran que el que proposa l'oposició aparega en algun lloc, però havien 
d'enfangar-ho a través d'unes esmenes que plantejaren qüestions molt distintes 
perquè pogueren dir que Mislata és transparent, però que l'oposició seguisca sense 
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saber quins actes es realitzen en el municipi i que no aparega en cap lloc ni es conega 
l'agenda institucional de l'alcalde. 
 
 Prossegueix dient que coneix l'agenda institucional del Sr. Ribó, que l'envia 
totes les vesprades als Mitjans de comunicació, com també es feia en l'època de Rita 
Barberá, la qual cosa no és transparència ni participació sinó només normalitat 
democràtica, el contrari és amagar les coses, que és al que es juga en aquest 
Ajuntament. Afig que qualsevol grup municipal, governe o no, pot donar una roda de 
premsa a la sala de premsa de l'Ajuntament de València, i ha vist com un regidor del 
govern espera que un regidor de l'oposició acabe d'atendre als mitjans. Tot açò, diu, 
és quelcom habitual i és el que passa en els ajuntaments. 
 
 Finalitza repetint la pregunta que ja va fer en el seu primer torn d'intervenció 
sobre qui dirigeix tècnicament els mitjans de comunicació. 
 
 En la seua segona intervenció, la Sra. Martínez Mora diu que és la responsable 
dels Mitjans de comunicació, com també porta la delegació d'Hisenda, Medi Ambient i 
en Protocol i Presidència, i en aquest sentit diu que és fals que s'haja incrementat el 
sou de cap funcionari per a dirigir el protocol. 
 
 Prossegueix dient que l'objectiu de les dues esmenes que han ocasionat tant 
de debat és establir criteris d'àmbit més quantificable. Afig que en el punt tres es 
demana que es done a conéixer una agenda institucional perquè no hi ha agenda de 
l'alcalde, tal com va explicar fa uns dies al regidor de Compromís. Diu que s'ha fet una 
comparació amb l'alcalde de València, però no té res a veure l'Ajuntament de València 
amb el de Mislata, ni en el nombre de treballadors, ni en actes, perquè s'estan 
comparant un municipi de quaranta-cinc mil habitants amb un altre de més de huit-
cents mil. Per això, diu, l'opció del govern és publicar l'agenda institucional.  
 
 Repeteix que ni els regidors ni l'alcalde tenen agenda i que, com a exemple, 
este matí ha cridat a tots els portaveus per a veure si es podia avançar la junta mitja 
hora perquè a l'alcalde li havia sorgit una qüestió que no tenia prevista. 
 
 Prossegueix dient que també s'ha dit que no s'invita als actes a l'oposició però 
si hi ha associacions que no els inviten haurien de parlar amb elles. Afig que és un 
desig del seu equip de govern avançar mitjançant la incorporació d'elements materials 
i personals que permeten abordar la possibilitat de publicar una agenda institucional 
de l'alcalde i dels regidors-es, però es necessita capital humà i capital material.  
 
 Quant a la segona esmena, diu que es tracta només de substituir l'ítem 139, 
que és publicar aquelles preguntes de control i precs que es fan al govern, i en relació 
a la pregunta d'on es van a publicar, diu que pareix que no se sap de què s'està 
parlant, perquè la plataforma DYNTRA, per a donar a Mislata la primera posició com a 
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municipi més transparent de la Comunitat Valenciana, es basa en tot el que es publica 
en la seua pàgina web. Afig que se'n va a l'era digital i cal eliminar, en la mesura que 
es puga, els papers i, en relació al que ha manifestat el Sr. Gil i Marín sobre les fotos 
dels portaveus, diu que estan en la pàgina web. 
 
 Diu al Sr. Gil i Marín que no té talent ni educació, perquè ha cridat a l'Alcalde 
opac i ho ha comparat amb corruptes, amb la qual cosa ha recordat aquell Ple en que 
es va alçar i va trencar els papers en la cara de l'Alcalde i hui ha fet el mateix perdent 
les formes i l'educació, i ella no tolerarà que s'arribe fins ací i la pròxima vegada que 
ocórrega quelcom semblant demanarà al Sr. alcalde que faça una recessió del Ple, 
perquè considera que els ciutadans no es mereixen açò, quan el que els preocupa és 
eixir al carrer i veure una Mislata neta, veure que aquest govern fa parcs per als seus 
fills, nebots i néts, veure que l'alcalde ha fet tot el que es puga per a anar a poc a poc 
sanejant els comptes. 
 
 En el fet que aquest govern ha pujat l'IBI, diu que es remet a un informe del cap 
de Gestió Tributària que diu que els contribuents no veuran alterat l'import dels seus 
rebuts i que a la gran majoria li abaixarà un poc la seua quantia. 
 
 Finalitza dient que continuaran sent transparents i demana que es consulte un 
poc més la pàgina web. 
 
 El Sr. alcalde agraeix la intervenció de la Sra. Martínez Mora i demana 
educació, respecte i tolerància. Afig que ja es coneix el portaveu de Compromís i que 
quan arribe el moment els ciutadans ja valoraran el seu comportament i la seua 
agressivitat en els Plens. 

Conclòs el debat, se sotmeten a votació les esmenes presentades pel grup 
PSOE, amb el resultat següent: 

-Esmena R.E. 18078: És aprovada per tretze vots a favor (Grup PSOE), 6 vots 
en contra (grup Popular i grup Compromís per Mislata) i una abstenció (grup 
Ciudadanos-Mislata). 

-Esmena R.E. 18079: És aprovada per tretze vots a favor (Grup PSOE), 6 vots 
en contra (grup Popular i grup Compromís per Mislata) i una abstenció (grup 
Ciudadanos-Mislata). 

 

 A continuació, se sotmet a votació el fons de l'assumpte i el Ple de 
l'Ajuntament, per unanimitat dels seus membres, acorda aprovar la moció següent: 
 
 La llei 19/2013, de 9 de desembre, de transparència, accés a la informació  
pública i bon govern, estableix al seu preàmbul la necessitat de la transparència, 
l'accés a la informació pública i les normes de bon govern com a aqueixos de 
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qualsevol acció política. És, des de pràctiques transparents emmarcades en el bon 
govern des d'on les democràcies maduren i enforteixen les seues institucions. 
 
 La participació dels ciutadans i ciutadanes en els  assumptes públics és un dret 
reconegut a la Constitució espanyola de 1978 en els  articles 23 i 105.b. Tal com 
queda reflectit a la llei 2/2015, de 2 d'abril, de Transparència, Bon Govern i 
Participació Ciutadana de la Comunitat Valenciana, aquest dret dels ciutadans obliga 
a les administracions públiques a abandonar el sentit patrimonialista del dret a la 
informació i substituir-ho per una comprensió proactiva, on la ciutadania és subjecte 
actiu de l'acció pública, i no sols tenen aquest rol el govern i les administracions. 
 
 En aquest sentit, tant la legislació estatal com l'autonòmica marquen unes 
obligacions per a les entitats locals. En conseqüència, els Ajuntaments estan obligats 
a subministrar informació en tres àmbits: informació de rellevància jurídica; informació 
econòmica, pressupostària i estadística; i informació institucional, organitzativa i de 
planificació. Al mateix temps, garanteix el dret dels ciutadans a l'accés a la informació 
pública, així com el dret a la reutilització de la informació pública a través dels Open 
data. 
 
 L'Ajuntament de Mislata, durant l'actual legislatura ha fet avanços en matèria de 
transparència, aprovant la moció per a fer públiques les actes de les comissions o la 
moció per a emetre els plens en directe. No obstant això, no s'han aprovat mocions 
que van aprofundir en la transparència del consistori, com la moció per a conéixer 
l'estat d'execució dels acords plenaris o l'adhesió dels regidors i regidores al codi de 
bon govern, entre altres. 
 
 És per això, que des de Compromís per Mislata creiem en la necessitat de 
continuar posant en marxa mecanismes per a garantir el funcionament democràtic i 
transparent de l'Ajuntament de Mislata. Cal incidir en la implementació d'instruments 
que permeten a l'oposició realitzar la seua tasca fiscalitzadora i emprendre el camí cap 
a la transparència total i efectiva, fent públiques les dades que hui en dia no són 
accessibles per a tota la ciutadania. 
 
 Per tot això, s'acorda: 
 
 Primer.  Que l'Ajuntament de Mislata informe els grups polítics de la corporació 
municipal, en el moment en què tinga coneixement, dels actes institucionals que es 
realitzen a la localitat. 
 
 Segon.  Que l'Ajuntament de Mislata publique les preguntes de control emeses 
al govern per part de l'oposició. 
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 Tercer. Que l'Ajuntament de Mislata publique l'agenda institucional del 
Consistori. 
 
 Quart.  Informar dels acords d'aquesta moció al teixit associatiu de Mislata i als 
mitjans de comunicació. 

 
  12. CONEIXEMENT DE LES RESOLUCIONS DE L'ALCALDIA-
PRESIDÈNCIA I ACORDS DE LA JUNTA DE GOVERN ADOPTATS DES DE LA 
SESSIÓ ORDINÀRIA 31 DE MAIG DE 2018 

 En compliment d'allò que disposa l'art. 42 del vigent Reglament d'Organització, 
Funcionament i Règim Jurídic de les Entitats Locals, se n adona de les resolucions 
adoptades per l'Alcaldia-Presidència i, en especial, del Decret 2642/18, de 12 de juliol, 
pel qual se suspén temporalment la delegació d'atribucions a Teresa Peñarrubia Gil en 
matèria d'urbanisme fins a la seua reincorporació, recaient la delegació en la regidora 
Sra. María Luisa Martínez Mora, així com dels acords adoptats per la Junta de Govern 
des de la sessió ordinària celebrada el dia 28 de juny 2018. 

 
13. PRECS I PREGUNTES 
 
- El Sr. Gil i Marín diu que no vol entrar en provocacions i desqualificacions. 

Prossegueix dient que al gener van presentar una proposta perquè no 
succeïren coses com aquesta, que el Sr. alcalde va interrompent 
contínuament al regidor de torn quan li molesta el que diu, tot i que després 
afirme que la falta d'educació és d'altres. Aquesta proposta, diu, la van 
retirar amb el compromís del Sr. alcalde que en un període de dos mesos 
s'instal·larien uns marcadors per a controlar el temps, com ha passat hui, 
perquè en la seua segona intervenció, la Sra. Martínez Mora ha parlat 
durant huit minuts, i no cinc. Afig que han passat més de sis mesos i encara 
no s'ha complit aquest compromís, per la qual cosa pregunta al Sr. alcalde 
quan complirà els seus compromisos. 
 
El Sr. alcalde li respon que és veritat que va ser un compromís, que aquest 
capritx costarà a l'Ajuntament més de vint mil euros i que aquest capritx que 
es puga veure el temps que destinen els regidors en les seues intervencions 
ho pagaran els veïns i les veïnes de Mislata. 

 
- El Sr. López Bronchud envia una salutació a la regidora Teresa Peñarrubia, 

a qui desitja sort. 
 

A continuació pregunta, per què no se li ha respost anteriorment, quin tècnic 
d'aquest Ajuntament està al capdavant dels Mitjans de comunicació 
municipals. 
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El Sr. alcalde respon que al capdavant dels mitjans de comunicació 
municipals està la regidora de Comunicació, que és la portaveu del govern, 
María Luisa Martínez Mora. 

 
I, sense més assumptes a tractar, a les vint-i-tres hores i cinquanta minuts, per 

l'Alcaldia-Presidència s'alça la sessió, de tot això s'estén la present acta, que firma el 
Sr. alcalde-president, amb mi el secretari que en done fe. 

 
 L'ALCALDE        EL SECRETARI 
 
 


